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Şedinţa Comitetului 
Executiv al C.C. al P.C.R

în ziua de 14 decembrie 1971 a avut loc 
şedinţa Comitetului Executiv al C.C. al 
P.C.R., prezidată de tovarăşul NICOLAE 

CEAUŞESCU, secretar general al Partidu
lui Comunist Român.

Au participat, ca invitaţi, miniştri şi alţi 
conducători ai unor organe centrale.

Comitetul Executiv a examinat planul 
de dezvoltare economică şi socială a Repu
blicii Socialiste România pe anul 1972, ac
tualizat pe baza propunerilor rezultate în 
urma analizelor care au avut loc în între
prinderi, centrale economice şi ministere, 
precum ţi proiectul bugetului de stat pe 
anul 1972. Comitetul Executiv a aprobat

propunerile de îmbunătăţire a planului pe 
anul 1972 şi proiectul bugetului de stat şi 
a hotărît să fie supuse dezbaterii Plenarei 
Comitetului Central al Partidului.

în continuare, a fost examinat proiectul 
de hctărîre cu privire la activitatea orga
nelor şi organizaţiilor de partid în înfăp
tuirea politicii de cadre a partidului, care 
urmează să fie supusă dezbaterii Plenarei 
Comitetului Central al Partidului. Comi
tetul Executiv a mai aprobat principalii 
indicatori tehnico-economici ai unor lu
crări de investiţii prevăzute a fi puse în 
funcţiune în actualul cincinal şi a rezolvat 
probleme ale activităţii curente.

Primul an al cincina
lului -  etapă

de rodnice înfăptuiri
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Xe-ara obişnuit ca la sfirşitul 
fiecărei perioade să consemnăm 
realizări mult superioare cifrelor 
planificate, să exprimăm Sntr-un 
mod sintetic, dar foarte convin
gător, roadele unor eforturi susţi
nute, depuse de -oamenii muncii 
pentru continua dezvoltare a eco
nomiei noastre naţionale. Cu cite- 
va zile în urmă arătam că bilan
ţul încheiat la finqle. lunii noiem
brie în industria judeţului nostru 
înregistra realizări care ne permi
teau să afirmăm, încă de pe a- 
tunci că angajamentele anuale a- 
sumate de organul judeţean de 
partid, la principalii indicatori, 
vor fi n u , numai îndeplinite, dar 
şi depăşite.

încă de ia începutul acestei luni, 
aproape zilnic ne sosesc veşti des
pre unităţi industriale care îşi 
realizează, înainte de termen, pla
nul anual.

In numărul de azi al jziarului 
nostru prezentăm alte 4 colective 
de muncă care au încheiat cu 
multe zile mai devreme sarcinile 
anului 1971.

í  « C u  data de ieri a fost înde- 
. 2 plinit planul anual de către co- 

'/ iectivul întreprinderii judeţene de 
 ̂ construcţii montaj. Ca urmare a 

eforturilor colectivelor de con
structori, pînă la această dată au 
fost date în folosinţă o serie de 
obiective social-culturale de mare' 
însemnătate pentru judeţul nos
tru. Este vorba de 2 073 aparta
mente din fondurile statului si ale 
populaţiei ou sprijinul statului, 44 
de săli de clasă, din care 24 la 
şfcoala .19 din Hipodrom, 2 cămine 
pentru, elevi, cu cite 300 locuri 
fiecare, o cantină la Liceul ener
getic, noul sediu al consiliilor ju
deţean şi municipal al sindicatelor 
şi multe 'altele.

Pînă la sfirşitul anului se va 
realiza o producţie suplimentară 
fie aproape 8 milioane lei, urmînd 
să. mai fie date în folosinţă peste 
200 apartamente. In acelaşi timp 
se depun eforturi susţinute pentru 
pregătirea frontului de lucru deş
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tinat producţiei anului viitor. $

Iată citeva din colectivele care \ 
s-au evidenţiat în mod \ deosebit 
în realizarea sarcinilor de plan 
înainte de termen: loturile condu
se de maiştri loan Constantinescu, 
Andrei Heisenauer, loan Andron, 
echipa de instalatori a Iui Tiberiu 
Klein cit şi muncitorii Toma Ec
kenreiter, loan Rusii, Karol Roth, 
Torna Hann şi mulţi alţii.

•  O nouă întreprindere medie- 
şană şi-a înscris numele in rîndul 
colectivelor de muncă fruntaşe. 
Este vorba de fabrica „Salconserv“, 
care raportează realizarea planului 
anual la indicatorii producţie glo
bală şi producţie marfă. Pînă la 
această dată colectivul de aici a 
dat peste plan 115 tone preparate 
şi 25 tone conserve carne.

Această performanţă este rodul 
eforturilor întregului colectiv, al 
organizării1 superioare a muncii, a 
mai bunei întreţineri a utilajelor. 
Din rîndul celor mai harnici mun
citori evidenţiem ,pe Miliai Kraus, 
Pavel Toth, Vasile loroş, Nicolae 
Cojocarii.

Pînă la sfirşitul anului. acest 
harnic colectiv va mai adăuga la 
acest prim bilanţ o producţie su
plimentară materializată în peste 
1Ü0 tone preparate carne şi 240 
tone conserve de carne.

•  Colectivul de muncă a! între
prinderii de transporturi din Sibiu 
şi-a realizat planul anual la pro- 
clucţie-prestaţii încă din ziua de 
10 decembrie. Aşa după cum ne 
informează directorul unităţii, to
varăşul Mihai Căprarii şi secreta
rul comitetului de partid al între
prinderii, tovarăşul Nicolae Ro
man, printr-o telegramă trimisă 
redacţiei, pînă la această dată s-au 
transportat peste 30 milioane călă
tori şi 215 mii tone mărfuri.

Ca urmare a activităţii desfăşu
rate de salariaţii întreprinderii in 
această perioadă s-au obţinut be
neficii peste plan în valoare de 
370 mii lei şi economii la preţul 
de cost de 2,7 milioane lei.

Un obiectiv care intră prea ries în  sfera  
preocupărilor „facu ltative“

Atingerea parametrilor 
proiectaţi la noile 

capacităţi de producţie
Programul amplu de investiţii, pe 

care ţara noastră şi le-a propus cin
cinal de cincinal, presupune neîn
doielnic eforturi financiare deosebite 
din partea statului — eforturi pe 
care ni le asumam cu bună ştiinţă 
în virtutea adevărului de necontestat 
potrivit căruia investiţiile constituie 
instrumentul principal de realizare a 
politicii economice a partidului şi 
statului nostru de dezvoltare multi
laterală, echilibrată şi ascendentă a 
întregii economii, de ridicare a ni
velului vieţii materiale .şi spirituale 
a poporului, de recuperare a decala
jului ce ne desparte de statele dez
voltate din punct de vedere econo
mic.

Concentrîndu-ne toate eforturile 
asupra realizării ritmurilor înalte de 
creştere prevăzute, nu trebuie scă
pat din vedere un factor cel puţin 
la fel de important, de care depinde 
materializarea cu un randament su
perior a acestor eforturi: eficienţa 
economică a investiţiilor, a întregii 
activităţi economice. Problemă de 
bază, criteriu pe drept cuvînt funda
mental în aprecierea oricărei opţiuni, 
eficienţa exprimă cel mai adesea ni
velul spiritului de bun gospodar, ne
cesitatea ca mai înainte de a spune 
„să facem", să căutăm răspuns ferm 
întrebărilor „în ce fel vom face?" şi 
„ce rezultate vom obţine?"

în domeniul investiţiilor eficienţa 
reflectă în final rezultatele econo
mice şi financiare Înregistrate pe 
seama capacităţilor date în funcţiune. 
Cu alte cuvinte, nu este suficient ca 
noile capacităţi şi obiective sa fie

date in producţie la termen, ci, se 
impune necesitatea ca ele să func
ţioneze la nivelul parametrilor pre
văzuţi în proiecte.

Importanţa realizării în termene cit 
mai scurle a indicatorilor tehnici- 
economici proieotaţi face deci nece
sar ca, după punerea in funcţiune, 
să se urmărească cu o neslăbită exi
genţă-— evident, în primul rînd din 
partea beneficiarului de investiţii — 
modul în care se înfăptuiesc aceşti 
indicatori şi să se intervină cu mă
suri corespunzătoare. In aprecierea 
consecinţelor nerespectarii acestor 
deziderate nu trebuie omis faptul că 
fiecare întreprindere sau secţie nouă 
are o durată de exploatare limitată 
în care trebuie să se recupereze 
cheltuielile de investiţii şi să se 
realizeze acumulările planificate. Or, 
întirzierea in atingerea indicatorilor 
tehnici-economici proiectaţi nu nu
mai că pune în pericol recuperarea 
investiţiilor, dar provoacă şi o serie 
de pagube în lanţ prin nerealizarea 
producţiei şi a acumulărilor proiec
tate.

Este limpede că prin aceasta n-am 
spus nişte lucruri noi. Multe din 
aprecierile de pînă aici sini cuprinse 

' explicit în legislaţia in vigoare. Dacă 
le-am repetat., am făcut-o din con
vingerea că pe alocuri prevederile 
acestei legislaţii sínt uitate sau, ca 
să ne exprimăm mai aproape de

(Continuare în pag. a 111-a) 
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Urmărirea parametrilor intr-unu! 
din laboratoarele sectorului de 
cercetare al Centralei industriale 
a gazului metan Mediaş: ing. Ni- 
colae Lupu in laţa panoului de 
reglaj al iocarelor experimentale

Foto: FRED NUSS

Din recentele documente de partid 
rezultă cu claritate că activitatea de 
educaţie pe care o realizează fiecare 
aşezămînt de cultură trebuie să fie 
pătrunsă de un spirit politic nou, 
care să contribuie, din plin la for
marea conştiinţei politice a maselor. 
Formarea noului orizont politic-spi
ritual trebuie să fie rezultatul tutu
ror activităţilor cultural-educative, o 
încununare a acestor acţiuni, o con
secinţă firească, un scop implicit. 
EI trebuie să se obţină prin efortul 
conjugat al tuturor factorilor ed-uca- 
tiv-instructivi, să fie un ţel spre care 
să tindem mereu. Este ceea ce nu 
se poate riobîndi in campanii, prin 
salturi, ci printr-o permanentă şi sus
ţinută influenţare a cunoştinţelor. 
Este important a lucra mereu, cu a- 
ceeaşi rigoare, voinţă şi consecven
ţă, cu aceeaşi prospeţime.

Este necesar, dar nu şi suficient, 
să găsim formele cele mai atractive, 
plăcute, clasice sau moderne; con
vingerea noastră este că totul de
pinde de iscusinţa, talentul şi mă
iestria atît a organizatorului, cit şi 
a prezentatorului acţiunilor respec
tive. Succesul se realizează atunci 
cind interesul latent, iriiţial al unui 
colectiv este preluat, amplificat şi 
dirijat de organizator spre atingerea 
scopului. Evident că, pe lingă conti
nui, şi forma acţiunii influenţează 
rezultatul ei. De aceea varietatea 
formelor se impune cu necesitate. 
Conferinţa, simpozionul, serile de 
întrebări şi răspunsuri, serile tema
tice, prezentările de diafilme, diapo
zitivele, galele de filme documenta
re, serile tematice, prezentările de 
expoziţii şi cărţi, călătoriile pe har
ta nouă a patriei, consultaţiile ştiin
ţifice, simpla discuţie de microgrup, 
lecţia la universitatea populară şi 
multe alte genuri şi forme de acţiuni 
culturale trebuie adoptate în funcţie 
de tema pusă in dezbatere, de nive
lul de cultură al auditorului, de spe
cificul localităţii şi al aşezămintu- 
lui cultural.

Judeţul nostru dispune de o bo
gată bază materială cullurală în 
marea majoritate a localităţilor. Se 
impune înşă folosirea ei cu maximă 
eficienţă. 11111101116 culturale din sa
te trebuie să devină instituţii de e- 
ducare politică-socialistă a maselor 
de oameni ai muncii. Munca cultu
rală trebuie concepută ca o muncă 
cu finalitate politică, obiectivul e- 
ducaţiei politice prin aşezămîntul de

cultură trebuie să fie marcat atît în 
mod distinct intr-un capitol — şi 
anume cel mai bogat — al progra
mului, cit şi în orientarea de con
ţinut a tuturor celorlalte domenii şi 
forme alo activităţii cultural-educati
ve.

Sintern la sfirşitul primului an al 
unui cincinal bogat în realizări. Re
zultatele acestui prim an, precum şi 
prevederile întregului plan, sarcinile 
ce revin unităţii economice respecti
ve trebuie să fie cunoscute de fie
care om al muncii.

Istoricele realizări ale poporului 
nostru obţinute sub conducerea 
P.C.R. in anii construcţiei socialis
mului, precum şi particularizările ria 
nivelul judeţului nostru, a localită
ţii în care îşi desfăşoară activitatea 
aşezămîntul de cultură, pătrunderea 
şi înţelegerea semnificaţiei acestor 
realizări sint puternice mijloace de 
educaţie politică şi patriotica a oa
menilor muncii. In acest sens a fost 
conceput ciclul de manifestări ..File 
de istorie contemporană“, organiza
te a se desfăşura în fiecare unitate 
culturală.

Aprofundarea principiilor care 
stau la ba7,a politicii partidului şi 
statului nostru, explicarea fiecărei 
acţiuni politice, înţelegerea sensului 
hotărîrilor conducerii partidului şi 
statului nostru constituie . obligaţii 
morale ale aşezămîntului de cultură.

Zbuciumata istorie a poporului ro
mân, lupta sa pentru libertate naţio
nală, momentele cruciale ale luptei 
pentru eliberare socială a maselor 
popúlare sub conducerea partidului 
comunist, precum şi cunoaşterea si 
aprecierea reală a luptei comune a 
tuturor naţionalităţilor pentru con
struirea unei societăţi lipsită de .ex
ploatare constituie un bogat izvor al 
educaţiei patriotice, al cultivării 
mindriei nationale, al cimentării fră
ţiei dintre oamenii muncii români 
şi de alte naţionalităţi. lata de ce 
căminele culturale vor trebui să or
ganizeze manifestări. pentru aprofun
darea şi înţelegerea justă a acestor 
probleme. Alianţa frăţească a oame
nilor muncii români cu oamenii mun
cii de naţionalitate germană şi ma-

'(Conlinuare in pag. a 111-a)
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secretar al Comisiei judeţene 
pentru răspîndirea ştiinţei şi cul

turii

In spîriful înaltei respon 
sabilităfi comuniste

Participanţii la Plenara Comitetu
lui comunal de partid Slimnic au dez
bătut, zilele trecute, activitatea des
făşurată pe perioada unui an de zile.

Sintetizînd concluziile dezbaterilor 
care au avut loc în adunările gene
rale ale organizaţiilor de partid sub
ordonate, adunări desfăşurate în ca
drul general al puternicului avînt po
litic generat de însufleţitorul Pro
gram al P.C.R. pentru îmbunătăţirea 
activităţii ideologice, ridicarea nive
lului general al cunoaşterii şi edu
caţia socialistă a roaselor, pentru 
aşezarea relaţiilor din societatea 
noastră pe baza principiilor eticii şi 
echităţii' socialiste şi comuniste, to
varăşul Dumitru Cojocarii, secretar 
al comitetului comunal de partid, a 
prezentat o amplă dare de seamă, în 
care a subliniat principialitatea şi 
înalta răspundere partinică cu care 
au fost discutate problemele speci
fice fiecărei organizaţii de bază în 
parte.

Cu acest prilej au fost scoase în 
relief atît experienţa pozitivă dobîn- 
dită în conducerea tuturor domenii
lor de activitate, cit şi modalităţile 
concrete de înlăturare a lipsurilor, 
principalele direcţii de orientare în 
viitor a muncii ideologice şi politico- 
educative, Sncît acestea să se situeze 
în centrul preocupărilor, comitetului 
comuna] de partid.

Cu justificată mîndrîe, au fost sub
liniate în darea de seamă rezultatele 
obţinute de cele două unităţi agri
cole socialiste — Slimnic şi Ruşi. 
Astfel, cooperatorii din Slimnic au 
înregistrat în acest an la grîu o pro
ducţie de 2 240 kg la .hectar, cu 
440 kg mai mult faţă de prevederi, 
la cultura porumbului 3 076 kg la 
hectar, iar la cartofi aproape 18 000

kg la unitatea de suprafaţă. Şi la 
cooperativa agricolă din satul apar
ţinător Ruşi, cooperatorii, îndeplinind 
fnai bine ca în anii precedenţi toate 
muncile agricole, au smuls pămîntn- 
lui 1 848 kg de grîu, fe 020 kg de 
porumb şi aproape 13 tone cartofi, 
la hectar.

Analiza responsabilă, critică, 4a ac
tivităţii desfăşurate in cursul acestui 
an a pus în lumină neajunsurile de 
natură subiectivă care au diminuat

Plenara Comitetului 
comunal de partid

Slimnic
realizările din unele sectoare de pro
ducţie. Dacă la marea majoritate a 
culturilor de bază producţia medie a 
depăşit cu mult prevederile, la cul
tura fibroaselor planul s-a realizat 
doar în proporţie de 53 la sută la 
C.A.P. Slimnic şi 64 la sută la C.A.P. 
Ruşi. Nerealizarea se datoreşte lipsei 
de răspundere de care au dat do
vadă cele două consilii de condu
cere, specialiştii unităţilor, care nu 
s-au îngrijii să aplice, deşi aveau 
în stoc, îngrăşămintele chimice pla
nificate atît pe culturile fibroase cul
tivate cit şi pe pajiştile naturale. 

.Această neglijenţă, care se face sim
ţită aci de mai mulţi ani şi, de 
aceea, avînd îti vedere neajunsurile 
în problema în speţă, semnalate şi

în presa judeţeană, comitelui comu
nal de partid a analizat preocuparea 
celor două consilii de conducere ale 
cooperativelor agricole, stabilind mă
suri concrete . pentru îmbunătăţirea 
substanţială a activităţii în acest 
sector de producţie. Neasigurarea in
tegrală a bazei furajere, a afectat se
rios întregul sector zootehnic, care 
la ora actuală este diminust ca nu
măr de animale, iar la proâuctia de 
lapte s-a îndeplinit, pina la 1 decem
brie, doar 62,4 la sută din planul 
anual la Slimnic şi 77̂ 6 la sută la 
Ruşi. Darea de seamă s-a oprii si 
asupra unei alte probleme, deose
bit de importantă, cum este aceea 
a asigurării fondului centralizat ai 
statului cu produse animaliere: carne, 
lapte de vacă şi de oaie etc.

In cuvîntul său, tovarăşul OcU- 
vian Cosman, secretarul comitetului 
de partid din C.A.P. Ruşi, s-a referit, 
în special, la nerealizarea pianului 
de carne şi lapte de către cele două 
unităţi agricole. „Deşi veniturile pla
nificate de ambele cooperative agri
cole au fost îndeplinite în totalitate, 
aceasta se datoreşte producţiilor bu
ne realizate în cultura mare şl nici
decum celor obţinute din sectorul 
zootehnic. Consider că pentru negli
jarea peste măsură a acestui sector 
tradiţional, aducător de mari veni
turi, ne facem vinovaţi în primul 
rînd noi, comuniştii, care nu am 
depus eforturi suficiente la locul 
nostru, de muncă, nu am privit cu

(Continuare în pag. a Ill-a) 
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In în tr ep r in d er i le  a g r ic o le  de sta i

Dezvoltarea viticulturii —  
obiectiv de primă importanţă

In economia unităţilor agricole 
ale judeţului nostru viticultura 
deţine o pondere însemnată, date 
fiind condiţiile favorabile obţinerii 
unor produse de foarte bună ca
litate, precum şi priceperea oa
menilor locului de a valorifica in 
mod superior tradiţiile existente 
in privinţa podgovitulfii.

Criteriul eficienţei economice 
stă Ia baza înfiinţării noilor plan
taţii viticole, a modernizării plan
taţiilor existente, prin orientarea 
producţiei 'pentru satisfacerea ce
rinţelor şi exigenţelor mereu

crescînde ale pieţei interne şi 
externe.

în  cadrul modernizării procesu
lui de producţie în viticultură, un 
loc important îl ocupă extinderea 
mecanizării in efectuarea lucrări
lor de întreţinere a viei — acţiu
ne ce se concretizează în reduce
rea consumului anual de muncă 
de la 250 zile-om ia 65—100 zile- 
pm — şi chimizarea complexă — 
adică fertilizarea ştiinţifică, erbi- 
cidarea, combaterea eficientă a 
bolilor .şi dăunătorilor.

In agricultura judeţului nostru

înfiinţarea, noilor plantaţii s-a e- 
fecluat pe baza documentaţiilor 
tehnice-economice elaborate de 
unităţi specializate de proiectare, 
vizindu-se realizarea unor indica
tori de producţie ce reflectă o 
mare eficienlă economică a pod
goriilor.

Cum s-au materializat măsurile 
preconifzaie in privinţa extinderii 
şi modernizării viticulturii in în
treprinderile agricole de slut ale, 
judeţului nostru?

O analiză a realizării produc
ţiei de struguri în acest sector ni

agriculturii demonstrează existen
ta unor resurse de sporire a efi
cientei' economice care încă nu 
nu fost valorificate pe deplin.

Iată două podgorii nou înfiin
ţate: plantaţia de 151 ha dé la 
Axente Sever — aparţinind de 
I.A.S. Mediaş — unde s-a prevă
zut obţinerea unei producţii medii 
anuale de 8. tone struguri la hee- 
1ar şi plantaţia de 120 ha de la 
Dobîrca — aparţinînd de I.A.S. 
Apoldu de Sus — unde s-a pla
nificat realizarea unei producţii 
medii anuale de 9 tone struguri 
la fiecare hectar. Rezultatele de 
producţie aRT acestor unităţi sínt 
însă sub aceşti indicatori, mai a- 
les in perioada 1969—1971, ca ur
mare a calamitarii podgoriilor în 
aceşti ani. Primăvara au fost în
registrate brume lîrzii, iar toamna

(Continuare în pag a II-a) 
NICOIAE LUP AŞ

director adj. al Sucursalei ju
deţene a Băncii pentru agri
cultură şi industrie alimentară

Preocupări şi realizări 
în unităţile agricole

I.A.S. SIBIU
e In cadrul fermei zootehnice 

nr. 24, condusă de ing. Radu Nea- 
goş, bilanţul activităţii pe acest 
an este edificator. Ca urmare a 
unei bune organizări a activităţii, 
a urmăririi îndeaproape a pianu
lui de monlă şi fătări, asigurării 
unor raţii corespunzătoare . şi a- 
plicării măsurilor sanilar-veteri- 
nare s-a realizat, pina in prezent, 
de la un efectiv de 328 vaci, o 
producţie „medie de 4 120 litri lap
te de la fiecare vacă furajată. 
Astfel, .sarcina de plan pe acest 
an a fost depăşită la producţia 
globală cu 1511 bl lapte.,

e Sectorul pomicol ocupa o 
suprafaţă de 2 350 ha. In vederea 
asigurării cadrului optim de rea
lizare a unor producţii corespun
zătoare in toate livezile au fost 
luate măsuri de întreţinere şi 
fertilizare a solului. Astfel, s-au 
aplicat îngrăşăminte chimice pe

întreaga suprafaţă, revenind 400— 
450 kg superfosfat ia hectar, iar 
pe 1 200 ha s-au administrat în
grăşăminte naturale. Totodată, se 
desfăşoară stropirile de iarnă, 
lucrare ce a fost efectuată la pes
te 60 la sută din numărul de pomi 
existenţi.

•în  toate atelierele mecanice 
ale întreprinderii s-a trecut la 
executarea reparaţiilor Ia tractoa
rele şi utilajele agricole. Pînă în , 
prezent au fost introduse in re
paraţie 43 tractoare.
C.A.P. ŞELIMBĂR

•  Ţăranii cooperatori câre-şi 
desfăşoară activitatea în sectorul 
zootehnic au obţinut unele rezul
tate bune, iivrind la fondul de 
stat importante cantităţi de car
ne. S-au predat în plus 13 tone 
carne de bovine şi 2 tone carne 
de porc, fiind pregătiţi pentru li
vrare alti 100 porci graşi.

I
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Pădurile...
Cazul se repeta şi ceea ce se 

repetă tinde să devină regulă! O 
regulă care de fapt e neregulă. 
Cu cîteva numere în urmă, rela
tasem situaţii asemănătoare, cînd 
turme- de oi, nepăzite, au fost 
lăsate — cu voie sau fără voie 

să distrugă plantaţii de mo
lid. Oile au „consumat“ pină în 
prezent în judeţul nostru, cîteva 
hectare de pădure. Iată că ţi oile 
de sub paza lui Vaier Scheau 
(angajat în funcţia de cioban, cu 
un salariu lunar de 1 300 de lei, 
la proprietarii Alexandru Banciu 
şi Ioaneş Banciu) au „scăpat“ în 
plantaţie. Ele au distrus 497 pu- 
ieţi, în plantaţia „Saroia“, paguba 
fiind evaluată la 1988 lei. Cioba
nul a plătit banii, dar oare numai 
atît valorează paguba? Cam iefti
ne pădurile...

A tenţie, copii!
Semnalul din titlu este adresat 

atît părinţilor cît şi copiilor. Nici 
n-a venit iarna bine şi copiii au 
şi început să-şi facă derdeluş. 
Numai că derdeluşul nu trebuie 
făcut pe trotuar sau pe străzile 
circulate de autovehicule! Dar, 
parcă, copiii îi ascultă Întotdea
una pe cei mari? Acum cîteva 
zile, în dreptul Spitalului C.F.R., 
din Sibiu, am asistat la o scenă 
care putea să ia o turnură de-a 
dreptul tragică. Un copil a în
cercat lunecuşul gheţii, s-a dezechi
librat şi a căzut. Din faţă venea 
o maşină; o fracţiune de secundă 
şi totul s-ar fi terminat dureros... 
Copilul însă a scăpat ca prin 
minune. Deci, atenţie părinţi şi 
copiii!

0 „poliţă“ 
care costă ...

Petre Banei, de profesie şofer, 
domiciliat ta  comuna Avrig, co
lonia Mirşa, a intrat din nou în 
bucluc. El avea de plătit o „po
liţă* cunoştinţei sale mai vechi, 
I.B., pe care l-a întîlnit tocmai la 
moment, la cofetăria „Mocca“ din 
Sibiu. P.B. era sub influenţa al
coolului şi a fost de ajuns să-şi 
vadă „prietenul“ că a şi sărit 
să-l la la bătaie. Consumatorii din 
local au asistat la un spectacol 
neplăcut, în care bătăuşul a răs
turnat mese, scrumiere, ceşti de 
cafea, şl, în acelaşi timp, i-a că
rat ţi lui I.B. cîţiva pumni zdra
veni. Motive suficiente pentru a 
fi deferit justiţiei. De fapt, bătău
şul a mai fost condamnat la 5 
ani Închisoare pentru fapte ase
mănătoare. „Istoria" se repetă...

S-a rupt 
toarta...

„Ulciorul nu merge de multe 
ori la izvor" —•. se spune. înţe
lepciunea proverbului s-a dovedit 
— altfel nici n-ar fi proverb! — 
după cum s-a dovedit şi aplica
bilitatea acestuia Ia cazul lui Ca- 
rol-Gheorghe Stein (din Tălmaciu, 
str. Principală nr. 208). El a fost 
surprins în timp ce încerca să 
sustragă material lemnos din a 
vutul obştesc. în plus, la domici
liul său s-a găsit o anumită can
titate de material lemnos, pe ca
re învinuitul a recunoscut că l-a 
sustras în mai multe rînduvi de 
la S.I.L. Tălmaciu. De unde se 
vede că hoţia repetată, chiar şi 
recunoscută, tot hoţie se cheamă, 
Morala: s-a rupt toarta ulciorului.

Rubrică realizată de
V. cucu

s _______________________ Z
Ultimul meci 
internaţional 
al sezonului

Stadionul „23 August“ din Ca
pitală găzduieşte astăzi ultimul 
meci internaţional al sezonului: 
jocul retur dintre echipele Rapid 
Bucureşti şi Tottenham Hotspur, 
contind pentru optimile de finală 
ale „Cupei U.E.F.A.“ la fotbal. 
După cum se ştie în prima par
tidă victoria a revenit fotbalişti
lor englezi cu scorul de 3—0, 
astfel că meciul de -astăzi se a- 
nunţă deosebit de dificil pentru 
formaţia bucureşteană. Numai 
evoluînd la forma lor maximă 
jucătorii rapidişti vor putea, e- 
ventual, recupera handicapul de 
trei goluri pentru a mai rămine 
în cursa pentru calificarea în 
sferturile de finală ale competi
ţiei.

Oaspeţii au deplasat la Bucu
reşti lotul cel mai bun in frun
te cu golgeterul campionatului 
englez Mariin Olivers şi alţi cu
noscuţi internaţionali ca Mike 
England, Martin Peters, Alan 
Gilzean si Ralf Coates.

r raraaO'-1 o-'oiTvrrre KÄ xaa

Noi reglementări în 
activitatea medicală

Interviu cu doctor RADU ISPAS, medic primar, director 
al Spitalului unificat judeţean Sibiu

— Ce a intervenit în organiza
rea activităţii medico-sanitare, dat 
fiind faptul că s-au elaborat noi 
directive în acest sens?

— Conform Ordinului 580, din 27 
octombrie 1971, al Ministerului Sănă
tăţii, în Spitalul unificat judeţean, 
ca în întregul judeţ Sibiu, se expe
rimentează schema unică de încadrare 
în unităţile sanitare. Astfel, prin uti
lizarea mai eficientă a personalului 
medico-sanitar, s-a făcut integrarea 
intr-un sistem unic funcţional al asis
tenţei spitaliceşti şi ambulatorii. In 
acest sens, dacă pină acum era o di
ferenţiere a medicilor de spital şi a 
celor din unităţile ambulatorii, în 
prezent schema unică prevede doar 
medici pe profil, existînd comparti
mentări pe specialităţi.

— Cum se vor oglindi în practi- 
că respectivele modificări?

— Eficienţa noii organizări sanitare 
nu va întîrzia să se arate, ea con- 
cretizîndu-se în îmbunătăţirea şi ridi
carea continuă a nivelului calităţii a- 
sistenţei medicale ambulatorii şi a 
randamentului acesteia prin utilizarea 
aceluiaşi personal medical, atît in a- 
sistenţa ambulatorie, cit şi în cea spi
talicească. Totodată, se realizează o 
utilizare mai raţională a timpului de 
muncă al cadrelor medicale, prin uni
ficarea eforturilor în activitatea am
bulatorie şi de spital. în felul acesta 
este posibilă o mai bună folosire a 
bazei tehnico-materiale a spitalului, 
sporindu-se operativitatea in stabili
rea diagnosticului şi aplicarea trata
mentului. Medicii de spital, prin ac
tivitatea periodică pe care o vor des
făşura in ambulatorii (prin rotaţie), 
vor avea posibilitatea să vină în con
tact direct cu aspecte ale morbidităţii 
teritoriului, sporindu-se, astfel, orien
tarea preventivă a întregii activităţi 
medicale. Schema unică de încadrare 
a personalului medical permite diri

jarea cadrelor de specialitate acolo 
unde nevoile, o cer, fie în spital, fie 
în policlinică, înlăturîndu-se aglome
rările în unităţile ambulatorii sau 
întîrzierile în stabilirea diagnosticu
lui în unităţile cu paturi.

— Ce ne puteţi spune despre 
munca de asistenţă acordată în 
cadru) circumscripţiilor sanitare 
urbane? Ce particularităţi ridică 
ea?

— Prin măsurile luate în urma in
dicaţiilor Direcţiei sanitare judeţene, 
am reuşit să creştem in mod evident 
eficienţa circumscripţiilor sanitare. 
Sistemul de legătură dintre unitatea 
de prim contact (circumscripţia sani
tară) şi serviciile de specialitate este 
de aşa manieră conceput îneît asi
gură mai rapid şi mai competent 
diagnosticul şi tratame'ntul adecvat. 
Implicaţiile pozitive sínt multiple. 
Am cita doar scăderea progresivă, în 
ultimii doi ani, a numărului de zile 
de concediu pentru incapacitate tem
porară de muncă. Deşi prin măsurile 
organizatorice aplicate s-a mărit ac
cesibilitatea populaţiei la circumscrip
ţia sanitară urbană (orarul zilnic fiind 
de la 8 la 20), există dificultăţi în a- 
cest sector, generate în primul rînd 
de amplasarea necorespunzătoare a 
unor unităţi in teritoriile pe care le 
deservesc. Datorită sprijinului primit 
din partea Consiliului popular muni
cipal Sibiu, o parte din aceste cazuri 
au fost rezolvate. Mă refer la amena
jarea unor cabinete pentru consulta
ţii — adulţi şi copii — din cartierul 
nou de blocuri Terézián. Cît priveşte 
rezolvarea integrală a problemei in 
discuţie, problemă de o reală impor
tanţă, avem asigurarea forurilor 
noastre tutelare că se vor lua măsu
rile cuvenite.

Convorbire consemnată de 
N. MARIN

TIMPUL CINEMA
Centrul meteorologic Sibiu comu

nică: vremea, va fi rece cu cerul mai 
mult senin. Vîntul va sufla slab pi
uă la potrivit din sectorul nord-ves- 
tic. Temperaturile minime vor fi cu
prinse între minus 12 şi minus 7 gra
de, iar cele maxime vor oscila Intre 
minus 5 şi minus un grad. Dimineaţa 
ceaţă locală.

TELEVIZIUNE
13,00—15,00 Fotbal: Rapid —

Tottenham (Cupa U.E.F.A.). 
Transmisiune directă de la 
stadionul „23 August".

18.00 Deschiderea emisiunii de du- 
pă-amiază.
Cîntece şi jocuri populare in
terpretate de artişti amatori.

18.20 Mult e dulce şi frumoasă.
18.35 Timp şi anotimp în agricul

tură.
18,55 Gala interpreţilor. Pianistul 

Emil Ghileis.
19,10 Tragerea Pronoexpres.
19.20 1 001 de seri.
19,30 Telejurnalul de seară.
20.00 Ancheta TV. Credulii.
20.35 Tele-cinemateca. Ghici, cine 

vine la cină?
22.20 Interpreţi de pretutindeni. 
22,50 Telejurnalul de noapte.

SIBIU: PACEA: Vis de dragoste, 
seriile I şi II (orele 9,00; 12,30;
16,30; 20,00); ARTA: N-am cîntat 
niciodată penîru tata (orele 10,00; 
12,00; 14,30; 16,30; 18,30; 20,30); TI
NERETULUI: Serbările galante (ore
le 10,00; 12,00; 14,30; 16,30; 18,30;
20,30).

MEDIAŞ: PROGRESUL: Iubire (o-
rcle 9,00; 11,15; 14,00; 16,30; 19,00;

e După cum ne informează condu
cerea Uniunii judeţene a cooperaţiei 
meşteşugăreşti, la Mediaş se va da 
în folosinţă spre sfîrşitul acestei luni 
o nouă construcţie de interes utilitar. 
Ea va cuprinde unităţi de deservire 
a populaţiei, specializate în boiange- 
rie, spălătorie şi curăţătorie chimică 
pentru lenjerie, precum şi unităţi cu 
producţie de mică serie de broderie 
şi jucării pentru copii. Utilajele şi 
toate funcţionalităţile se ridică la ni
velul dotărilor similare moderne, 
noul complex de deservire fiind în
zestrat cu maşini de mare producti
vitate. De exemplu, la secţia de cu
răţat confecţii s-a montat deja o ma
şină automată, cu comandă program, 
şi maşini semiautomate de călcat.

©• O iniţiativă comercială, foarte a- 
preciată de . cei mici şi chiar de cei 
mari, a fost luată de curînd la 
I.A.P.L. „Cofetarul“. In fiecare zi de 
joi din cadrul „Lunii cadourilor" se 
organizează în cartierele Sibiului ex
poziţii de cofetărie cu vînzare. Pină 
în prezent s-au organizat asemenea 
expoziţii in cofetăriile „Modern“ şi 
„Aida“, şi la unitatea „Garofiţa“ din 
Cisnădie. In următoarele zile, expo
ziţii similare se vor organiza la co
fetăriile „Select“ (cartierul Ştefan cel 
Mare) şi „Carmen“ — din Pasajul 
scărilor.

In fiecare sîmbătă şi duminică, la 
cofetăria „Trandafirul roşu“, (str. 
N. Bălcescu) se amenajează expoziţii 
cu torte, „cabane", „trunchiuri", fur
securi şi alte preparate .speciale de 
cofetărie. De asemenea, unităţile 
I.A.P.L. Sibiu sínt pregătite să îm
podobească pomii de iarnă ai tuturor 
copiilor din oraş...

•  Azi, 15 decembrie a.c., va avea 
loc la restaurantul „împăratul roma-

21,15); TINERETULUI: Secretul pla
netei maimuţelor (orele 10,00; 16,30; 
18,30; 20,30); UNIREA: Gioconda fă
ră surîs (orele 10,00; 16,00; 18,00 şi
20,00).

CISNĂDIE: POPULAR: Greşeala
latală (orele 11,00; 16,00; 18.00 şi
20,00).

AGNITA: 8 MAI: Medicul de Ia 
asigurări (orele 10,00; 16,00; 18,00
şi 20,00).

DUMBRĂVENI: 7 NOIEMBRIE:
Săptămîna nebunilor (orele 18,00 şi
20,00).

COPŞA MICA: POPULAR: Ultima 
vacanţă (orele 17,00 şi 19,00).

OCNA SIBIULUI: Helga (orele
17.00 şi 19,00).

BAZNA-BÄI: Eliberarea (orele
16.00 şi 19,30).

Protagonista filmului Helga

nilor“ prezentarea unor noi produse 
culinare de către maistrul în arta 
culinară Heinrich Zeck. Acţiunea este 
organizată de filiala Sibiu a Asocia
ţiei Bucătarilor din R.S. România, ea 
avînd, totodată, şi un rol instructiv 
în meseria de bucătar.

La Casa de cultură 
a tineretului

Astăzi, la ora 17, în sala de festivi
tăţi a Casei de cultură a tineretului 
din Sibiu, are loc o expunere pe te
ma „Pagini din istoria U.T.C.“.

Expunerea va fi făcută de tovară
şul llarie Munteanu, prim-secretar al 
Comitetului municipal Sibiu al U.T.C.

Tot pentru astăzi, la ora 18, la Casa 
de cultură a tineretului s-a organi
zat o seară de poezie, în cadrul că
reia vor fi prezentate poezii de Ion 
Minulescu.

Pregătiri la Păltiniş
încă de pe acum, O.J.T. Sibiu orga

nizează la Păltiniş tabere studenţeşti 
şi sportive pentru vacanţa de iarnă. 
In cadrul acestor preocupări, darea 
în folosinţă a telescaunului şi a tele- 
schiului ocupă un loc important. In 
prezent se fac probele tehnologice. 
De asemenea, se pregătesc spaţii co
respunzătoare pentru practicarea spor
turilor de sală. Astfel, la vila 18 se 
amenajează o sală corespunzătoare.

Printre oaspeţii Păltinişului se vor 
nfimăra şi componenţii echipei naţio
nale de box.

Expozifie 
de desene

Recent, Consiliul municipal Sibiu al 
organizaţiei pionierilor a deschis — 
la Casa de cultură a tineretului — o 
expoziţie de desene ale elevilor din 
cl. a 11-a—a V-a. Exponatele respecti
ve reprezintă cele mai bune desene 
achiziţionate în cadrul concursului 
„Paleta micului pionier“, organizat 
împreună cu Liceul de muzică şi ar
te plastice.

Expoziţia, oare cuprinde 45 desene 
premiate, va fi deschisă pină în ziua 
de 26 decembrie.

Serbare şcolară 
Sa Răşinari

Duminică, 12 decembrie a.c., pionie
rii şi elevii claselor a V-a—a VIII-a ale 
Şcolii generale nr. 1 din Răşinari au 
prezentat în sala căminului cultural 
un reuşit spectacol artistic. Şi-au 
dat concursul formaţii corale, echipe 
de dansuri, grupuri vocale, solişti şi 
recitatori, care au făcut dovada unei 
bune ţinute interpretative.

S-au remarcat în mod deosebit, prin 
satisfacţia ce au produs-o în rîndul 
publicului spectator, formaţia cora
lă a claselor a V-a—a VlI-a — cu cînte- 
cele „Al partidului drag nume“, „A 
ruginit frunza din vii“ — echipa de 
dansuri a şcolii, organizată de profe
soara Ana Iliu. grupul vocal al clasei 
a Vil-a A, solista Marina Lee, cu 
cintecul „Sínt fată răşinăroancă“. De 
asemenea, s-au evidenţiat elevii cla
sei a V-a A cu sceneta „Mama“, e- 
levii clasei a Vl-a A, cu montajul 
„Salutul pionierilor“ şi sceneta „Ne
poţii lui Pitagora“, cei ai clasei a 
VI-a B cu sceneta „Calul bălan“. Me
rită menţionată şi brigada „Cu cîrli- 
gul şi cu, acul“, a clasei a VIII-a B.

Oficiul judeţean 
de turism Sibiu

VÄ INVITĂ
să participaţi, în trim. I T972, la următoarele excursii
în străinătate:
REPUBLICA DEMOCRATĂ GERMANĂ
— Bucureşti — Berlin — Potsdam — Leipzig — 

Dresda — Bucureşti — cu trenul, 12 zile;
— Bucureşti — Praga — Leipzig — Berlin — Dresda 

— Bucureşti — cu trenul, 12 zile.
REPUBLICA POPULARĂ BULGARĂ
— Bucureşti — Russe — Bucureşti — cu autocarul, 

1 zi;
— Bucureşti — Plevna — Tîrnovo — Russe — Bucu

reşti — cu autocarul, 2 zile;
— Bucureşti — Sofia — Bucureşti — cu trenul, 4 zile.
REPUBLICA POPULARĂ POLONĂ
— Bucureşti — Varşovia — Cernăuţi — Bucureşti — 

cu trenul, 7 zile;
— Bucureşti — Cracovia — V arşovia — Bucureşti — 

Cu trenul, 8 zile;
— Bucureşti — Cernăuţi — Lwow — Varşovia — 

Bucureşti — cu trenul, 10 zile.
REPUBLICA POPULARĂ UNGARĂ
— Bucureşti — Budapesta — Bucureşti — cu trenul, 

5 zile;
— Bucureşti — Budapesta — Esztergom — Bucu

reşti — cu trenul, 6 zile.
REPUBLICA SOCIALISTĂ CEHOSLOVACĂ
— Bucureşti — Praga — Budapesta — Bucureşti — 

cu trenul, 8 zile;
— Bucureşti — Budapesta — Praga — Bratislava — 

Bucureşti — cu trenul, 8 zile;
— Bucureşti — Budapesta — Praga — Brno — Bra

tislava — Bucureşti — cu trenul, 10 zile.
U.R.S.S.

Moscova — Leningrad — Moscova — 
cu avion şi tren, 5 zile;

Bucureşti 
Bucureşti
Bucureşti — Cernăuţi 
cu trenul, 7 zile;
Bucureşti — Chişinău 
Bucureşti — cu trenul, 11 zile;

Lwow — Bucureşti —

Kiev Moscova

Bucureşti — Moscova — Alma Atta — Taşkent — 
Buhara — Samarkand — Duşanbe — Aşhabad — 
Moscova — Bucureşti — cu trenul şi avionul, 
21 zile.

LRANŢA
— Bucureşti — Paris — Bucureşti — cu avionul, 

8 zile.
ITALIA
— Bucureşti — Roma — Napoli — Amalfi — So- 

rento — Capri — Napoli — Roma — Bucureşti — 
cu avionul, 8 zile;

— Bucureşti — Belgrad — Zagreb — Veneţia — 
Parma — Milano — Verona — Padova — Triest — 
Budapesta — Bucureşti — 15 zile, cu autocarul.

De asemenea, SE POT ORGANIZA EXCURSII la 
cererea instituţiilor, întreprinderilor, şcolilor, organi
zaţiilor obşteşti, asociaţiilor şi cluburilor sportive, pe 
itinerare speciale.
Pentru turiştii care efectuează excursii individuale în 
R.P.B., R.S.C., U.R.S.S., R.D.G., R.P.P. şi R.P.U., se 
asigură servicii de transport, cazare, masă, schimb va
lutar pentru bani de buzunar.
Automobiliştii pot efectua excursii în ţările socialiste 
cu itinerar şi date la alegere, asigurîndu-se cazare, masă 
şi benzină (în natură sau în numerar) şi bani pentru 
buzunar.
înscrieri şi informaţii suplimentare la Oficiul judeţean 
de turism Sibiu şi filiala Mediaş.
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Localuri şi baruri 
de noapte la... lumina zile i
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Grija pentru avutul obştesc şi co
rectitudinea sínt, fără îndoială, trăsă
turi esenţiale care trebuie să defi
nească munca gestionarilor, a tuturor 
acelora care mînuiesc valori. Despre 
modul în care cei investiţi cu aceste 
răspunderi se achită de sarcinile ce 
le revin s-a scris de nenumărate ori. 
Dar importanţa pe care o prezintă 
un asemenea sector de activitate im
plică un necontenit spor de atenţie, 
atît din partea angajaţilor, cît şi din 
aceea a organelor de control. Pe 
aceste considerente, recent, o echipă 
de control — alcătuită din lucrători 
ai brigăzii economice din cadrul I.M.J. 
Sibiu şi inspectori de la corpul unic 
de revizori ai Consiliului popular ju
deţean — a efectuat un raid prin mai 
multe localuri şi baruri de noapte 
din Sibiu şi Mediaş.

Situaţiile constatate reflectă, desi
gur, optici diferite în ceea ce pri
veşte responsabilitatea unor lucrători 
din comerţ. Aşa, bunăoară, la barul 
de la restaurantul „împăratul roma
nilor“ lucrurile au fost găsite cum 
trebuie, fără a se înregistra plusuri 
sau minusuri care, indiscutabil, ar 
ridica o sumedenie de semne de între
bare. Dar cu* ocazia controlului în 
alte unităţi constatările au scos la 
iveală altceva. Ne referim în primul 
rînd la barul „Tîrnava“ din Mediaş, 
unde ospătară Maria Gherec a fost 
găsită cu un plus de 40 lei. Dezin
voltă, ea declara că banii îi are din 
vînzarea unui ruj, pe care l-a dat 
unei angajate dfe la loz în plic, cu 
12 lei. Oricum sumele diferă, ceea ce 
nu motivează existenţa celor 40 lei. 
Tot la acelaşi bar, în gestiunea bar- 
manei Johanna Klein a fost găsit un 
serios minus pe care îl motiva prin 
returnarea — fără acte(!) — către 
Vinalcoo) a unei cantităţi de 61 litri

vin, în valoare de 1006,50 lei.'. In sus
ţinerea acestui fapt, responsabilul uni
tăţii, Nicolae Hanc, a prezentat un 
bon de mină, dar nici o notă de 
transfer. In acelaşi timp, în gestiunea 
amintită a fost găsit în plus, faţă de 
scripte, un litru de rom Jamaica, des
pre care responsabilul spunea că l-a 
dat barmanei fără să opereze în re
gistrul de stoc. A fost găsită, de ase
menea, o sticlă de Whisky. Dar tot

şeful a fost cel care a venit şi cu 
„explicaţia“: „Cred că i-am dat eu 
un kil în plus“. De unde oare? Poate 
din gestiunea sa, ceea ce înseamnă 
că acolo trebuie să fie un minus. In 
final s-a stabilit un plus de 92,51 lei.

în aceeaşi situaţie, a plusurilor pi
cate de undeva, „fără ştirea“ celui în 
cauză, s-a trezit şi barmanul Viorel 
Giurcă de la barul de zi* „Bulevard“ 
din Sibiu. Nici el „nu ştia“ ce căuta 
în gestiunea sa un plus de .127 lei — 
din care 81 lei bani „gheaţă“1 şi 46 lei 
marfă. Cum pot apărea mai mulţi 
bani in sertar şi mai multă marfă în 
raft? Indiscutabil că prin manopere 
de care barmanii respectivi se fac a 
nu avea cunoştinţă- De fapt, niciunul 
din cei puşi în asemenea situaţie nu 
a răspuns altfel, ori a găsit motivări 
puerile. Elocvent în acest sens este 
controlul făcut la patiseria „Union“ 
din Sibiu. După ce au fost inventa
riate mărfurile şi s-au verificat mo
netarele, în sertar s-a constatat un plus 
de 85 lei. Explicaţia dată de barma
nul Reinhold Schnell, însă, nu şedea

în nici un fel, in picioare. El nu 
vinde, deci nu încasează, dar banii 
amintiţi cică ar fi reprezentat valoa
rea paharelor sparte în acea zi. Or, 
ar fi însemnat că, într-o singură zi, 
în această unitate se sparge o cin
cime din numărul paharelor.

Dincolo de aceste încercări de ieşire 
din culpă transpare, însă, adevărul. 
Fiecare caz din cele prezentate au 
fost dovezi ca în gestiunile unor an
gajaţi există o puternică deviere a 
balanţei spre .. . plűsuri. Nu este nici 
un miracol. Plusurile, fie băneşti, fie 
materiale, nu au apărut altfel decit 
printr-un sistem incorect de a lucra. 
Iar indicatorul deviat spre plus mar
chează şi realizarea unor cîştiguri 
ilicite. Practica aceasta a fost şi este 
înfierată aşa cum trebuie, după pu
terea ei de nocivitate pe tărîmul vie
ţii sociale.

Cum îşi fac apariţia asemenea plu
suri? Desigur că prin „mărinimia“ 
condamnabilă a unor consumatori, 
prin încărcarea notei de către vînză- 
tor sau prin lipsă la gramaj. Este 
evident că acestea nu sínt cîştiguri 
realizate în mod cinstit. Obţinerea lor 
are loc pe seama pungii consumatoru
lui. Iar asemenea operaţiuni nu sínt 
nişte greşeli pur şi simplu, ci se efec
tuează metodic, în fiecare zi, în multe 
unităţi. Este nevoie deci de un spor 
de conştiinţă din partea tuturor oame
nilor cinstiţi, pentru a-i ajuta pe ase
menea angajaţi să-şi schimbe optica 
greşită, făcîndu-i să înţeleagă că ni
mănui nu-i e îngăduit să agonisească 
avere pe astfel de căi.

Maior PAVEL BINDEA 
şeful brigăzii economice 

de la I.M.J. Sibiu
j

MARIN NIŢA

Dezvoltarea viticulturii
(Urmare din pag. I)
au sosit prea devreme Îngheţuri- 
'le, ceea ce a dus la compro
miterea parţială sau totală — pe 
unele parcele — a producţiei.

tn anii 1969 şi 1970, în zona 
Mediaşului podgoriile au avut 
mult de suferit de pe urma grin- 
dinelor, care au compromis şi 
lemnul butucilor. Acest fenomen 
va avea o influenţă negativă şi 
asupra producţiilor din anii vii
tori. Cu toate acestea, sectorul a- 
grlculturii de stat a realizat im
portante venituri şi beneficii din 
activitatea cu caracter viticol. 
Astfel, în 1969 s-au realizat be
neficii de 5,5 milioane lei, iar în 
1970 — de 600 000 lei.

Analiza modului de obţinere a 
acestor beneficii arată însă că ele 
au fost realizate din valorificarea 
superioară a vinului şi nu prin 
reducerea preţului de cost al stru
gurilor. Dacă ar fi să amintim 
doar faptul că în 1970 s-au rea
lizat preţuri de cost la tona de 
struguri de 7 863 lei la fosta 
I.A.S. Dealul Ocnei şi 7 771 lei la 
fosta I.A.S. Şura Mică, faţă de 4 000 
şi — respectiv — 2 820 lei cît 
s-a prevăzut, este evidentă ne- 
concordanţa dintre realizări şi 
planificări. Dar sectorul agricul
turii de stat’ a obţinut anual pre
ţuri de vînzare superioare celor 
prevăzute. Astfel, în 1969, s-au 
obţinut venituri suplimentare la 
vînzare de 165 lei la un hl vin 
la I.A.S. Apoldu de Sus, de 77 lei 
la fosta I.A.S. Moşna, de 34 lei la 
I.A.S. Dumbrăveni, de 32 lei la 
fosta I.A.S. Axente Sever. In anul 
1970 aceste venituri suplimentare 
la un hl de vin vîndut au fost de 
125 lei la I.A.S. Apoldu de Sus, 
65 lei la fosta I.A.S. Mediaş şi 
22 lei la fosta I.A.S. Moşna.

Aceste realizări deosebite ates

tă eficienţa economică deosebită 
a viticulturii în judeţul nostru, în. 
special a vinificatiei, ca urmare 
a aplicării unor metode oenolo- 
gice de înaltă clasă. Vinurile su
perioare, de marcă, din soiurile 
Fetească albă sau Riesling italian, 
care se realizează în cramele în
treprinderilor agricole de stat din 
judeţul nostru, sínt deosebit de 
apreciate atit pe piaţa internă, 
cît şi pe cea externă, datorită ca
lităţilor lor inegalabile.

Ca urmare, în viitor se impune 
aplicarea unor măsuri agrotehni
ce şi de îngrijire deosebită a pod
goriilor, pentru sporirea conside
rabilă a producţiei de struguri la 
hectar. Specialiştii viticoli din 
fermele I.A.S. trebuie să pună în 
practică întregul ansamblu de 
cunoştinţe în privinţa moderniză
rii agrotehnicii aplicate.

O importantă sarcină revine şi 
economiştilor, care trebdie să a- 
nalizeze sistematic modul cam se 
efectuează cheltuielile planifica
te, modul cum sínt gospodărite 
şi păstrate produsele obţinute. 
Noi avem datoria să analizăm 
permanent eficienţa economică a 
acţiunilor întreprinse, începînd 
cu avizarea proiectelor şi finan
ţarea obiectivelor, continuînd cu 
urmărirea modului de realizare a 
producţiei viticole şi valorificarea 
acesteia.

Considerăm că în sectorul de 
stat al agriculturii din judeţul 
nostru există toate condiţiile pen
tru ridicarea eficienţei economice 
a activităţii in viticultură. Pentru 
îndeplinirea acestui deziderat ma
jor este necesară o concentrare 
a eforturilor creatoare ale tuturor 
lucrătorilor din fermele I.A.S., ale 
tuturor organelor agricole jude
ţene chemate să acorde o mai 
mare atenţie dezvoltării viticul
turii in judeţul nostru.

T.A.P.L.
Mediaş

angajează de urgenţă:
— 1 tehnician construc

tor, cu îndeplinirea 
condiţiilor prevăzute 
în H.C.M. nr. 914/ 
1968.

Informaţii suplimentare se 
primesc la biroul perso
nal, telefon 20 64.

Autobaza transport 
auto Mediaş

angajează prin concurs:
— maistru întreţinere şi f 

reparaţii auto.
Salarizarea con'orm H.C.M. 914/ 
1968, anexa III/8.
Concursul va avea loc în 28 de
cembrie 1971 la Autobaza din 
Mediaş, str. Sibiului nr. 49. 
Informaţii la sediul autobazei şi 
telefon 20 13, serviciul personal.

Vînd urgent maşini şl unelte de 
tîmplărie, mobilă, motocicletă MZ 175, 
Sibiu, Maşiniştifor 88, Ruck.

Pierdut vacă nr. matricol 0152, 
1 corn rupt. Adresaţi ferma Noul, 
I.A.S. Sibiu.
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Măsuri concrete In scopul 
îmbunătăţirii continue 

a procesului 
instractiv-educativ

Utilaj modern Ia sectorul finisaj al fabricii „7 Noiembrie" Sibiu: 
maşina de ambalat ciorapi din fire sintetice pentru dame

Foto: FRED NUSS

Curier juridic

P entru  fa c ilita rea  c ircu la 
ţ ie i  că r ţii sp re cititori

Recent, la Mediaş, s-au desfăşurat 
lucrările celei de-a XIII-a sesiuni or
dinare a Consiliului popular al muni
cipiului, la care, pe lingă deputaţi, 
au participat ca invitaţi un număr 
de cadre didactice. Avînd la ordinea 
de zi o expunere cu privire la proiec
tul de hotărîre privind îmbunătăţirea 
muncii in invăţămîntul de stat, în 
lumina ultimelor documente de 
partid şi de stat, prezentată de tov. 
Ionel Miclea, prim-vicepreşedinte al 
Consiliului popular municipal, sesiu
nea a dezbătut pe larg rezultatele ob
ţinute pe această linie.

Dată fiind importanţa îmbunătăţirii 
muncii in învăţămîntul de stat, 
toate şcolile din municipiu şi-au con
centrat eforturile asupra obiectivului 
fundamental, educarea politico-ideo- 
logică, patriotică, ştiinţifică a elevilor, 
orientîndu-se în direcţia găsirii celor 
mai potrivite căi .şi mijloace pentru 
realizarea acestui deziderat al educa
ţiei comuniste. Ca urmare a preocu
părilor şi a muncii desfăşurate de co
lectivele didactice în colaborară cu 
familiile elevilor şi organizaţiile 
U.T.C. şi de pionieri, in munca edu
cativă s-au înregistrat succese demne 
de relevat.

Pentru formarea tinerelor cadre, an 
de an s-au alocat, atit din buggtul 
Consiliului popular municipal, cit şi 
din fondurile centralizate de investiţii 
importante sume menite să lărgească 
spaţiul de. învăţămînt prin amenajări 
şi construcţii de noi şcoli, pentru do
tarea şi amenajarea atelierelor şi la
boratoarelor, pentru îmbogăţirea fon

dului de cărţi şi publicaţii al biblio
tecilor şcolare.

Saltul calitativ, în comparaţie cu 
anii trecuţi, este demonstrat prin 
aceea că în anul şcolar 1971—1972 
funcţionează 16 grădiniţe, 8 şcoli ge
nerale, două licee de cultură gene
rală, două de specialitate, două şcoli

însemnări de 5a 
sesiunea Consiliului
popular municipal 

Mediaş

profesionale, o casă de copii şcolari, 
o casă a pionierilor, în care îşi des
făşoară activitatea peste 600 cadre 
didactice. Ca urmare a mGsurilor 
luate, în acest an s-a putut realiza 
îu mai bune condiţiuni obligativitatea 
învăţămintului de cultură generală de 
la 6 ani cît şi continuarea cursurilor 
clasei a IX-a.

In anul şcolar curent munca pro
ductivă a devenit o disciplină de în
văţămînt, ocupă tocul ce i se cuvine 
în formarea completă a omului nou. 
Ca urmare a Hotărîrii C.C. al P.C.R., 
uzinele şi fabricile municipiului spri
jină efortul şcolilor în amenajarea şi 
dotarea atelierelor şcolare, şi organi

zează activităţi tehnico-productlve în 
întreprinderi. In atelierele şcolare fac 
practică un număr de 194 grupe de 
elevi, iar în producţie lucrează 1299 
elevi constituiţi în 68 grupe. Trebuie 
scoasă în evidenţă eficienţa educativă 
şi formativă a muncii productive asu
pra elevilor, care s-au încadrat co
respunzător la locurile de muncă.

Se cuvine insă să arătăm, totuşi, 
că nu întotdeauna conducătorii prac
ticii au reuşit să trezească interesul 
elevilor pentru a-şi însuşi unele pro
cese tehnologice, dorinţa de a parti
cipa la unele lucrări. Pentru reme
dierea acestei defecţiuni s-a impus 
necesitatea înfiinţării de ateliere- 
şcoală, în oare elevii să desfăşoare o 
activitate completă. In prezent, in 
municipiu există 27 ateliere de dife
rite profiluri, unde lucrează 3 492 
elevi. Cu toate acestea însă se mai 
simte lipsa unor astfel de ateliere, la 
Liceul „Stephan Ludwig Roth'*, Liceul 
„Axente Sever“, precum şi la şcolile 
generale nr. 1 şi 4. •

Folosind forme şi mijloace variate, 
colectivele didactice au manifestat 
mai multă grijă pentru depistarea 
aptitudinilor şi înclinaţiilor fiecărui 
elev, pentru îndrumarea lor spre sec
torul cel mai potrivit capacităţii per
sonale.

Pe lîngă cele arătate mai sus, par
ticipanţii la sesiune au criticat unele 
lipsuri si au făcut propuneri pentru 
îmbunătăţirea muncii de educare a 
elevilor.

ION POP — com. Tirnava, bloc 4,
Prestaţia de muncă in folosul ob
ştesc al comunei este obligatorie 
pentru toţi cetăţenii — bărbaţi între 
!0—45 ani, femei între 18—40 ani 
(cu excepţiile de scutire prevăzute 
in lege, între care dv. nu vii înca
draţi). Potrivit prevederilor H.C.M. 
1793/1965 şi ale Instrucţiunilor de apli
care, adunarea populară a comunei 
hotărăşte numărul zilelor ce se vor 
efectua, care pot fi între 1—6 (pen- 
tru comuna dv. s-a hotărit la 3 zile).

La această prestaţie contribuie toţi 
membrii de familie încadraţi în vlr- 
stele arătale, indiferent da calitatea 
de chiriaş în bloc, do situaţia domi
ciliului flotant sau nu etc. Neefec- 
tuarea prestaţiei la datele progra
mate duce la transformarea obliqa- 
ţiei, In plată cu bani, pentru care 
consiliul popular poate da in debit 
la organul financiar pentru urmărire 
şi poprire pe salariu.

AUGUSTIN LAPADATU — Sibiu.
In situaţia arătată de dv, soţia nu 
are drepiul la alocaţia de stfet pentru 
copii, intrucît intrarea în concediul 
prenatal şi naşterea copilului s-au 
produs' după dala expirării contrac
tului de muncă, situaţie în care nu 
sínt aplicabile dispoziţiile art. 24 al. 
ultim din H.C.M. 880/1965. în ce pri
veşte alocaţia de stat pentru copiii 
studentului — despre care ne puneţi 
întrebarea — art. 1, lit. b din De
cretul 285/1960 prevede că „studenţii 
de la invăţămînlul superior de zi, 
precum şi doctoranzii bursieri" be
neficiază de acest drept.

IOAN SUCIU — Sibiu, str. Tipo
grafilor nr. 4. Bunica dv., în vîrstă 
de 75 ani, va putea primi o pensie 
de urmaş — în condiţiile stabilite de 
lege pentru categoria lOVR. Pentru 
demersurile neprsare se va adresa 
cu cerere la Oficiul pensii din Di
recţia pentru probleme de muncă şi 
ocrotiri sociale, depunînd dovada de 
la Centrul militar că fiii săi au de
cedat pe front, ataşînd actele de 
haştere ale decedaţilor şi alte dovezi 
ce i se vor indica.

OCTAVIAN BUNEA — Mediaş, 
str. Sticlei nr. 3. Pentru fiul dv. de 
15 ani, ucenic, nu vi se poate plăti 
alocaţia de stat, intrucît prin art. 7 
din Decretul 285/1960 — republicat 
cu modificări la zi — se prevede că 
pentru copii aflaţi în întreţinerea 
statului sau a unei organizaţii -ob
şteşti, nu se acordă alocaţie. Prin 
precizările date de Ministerul Muncii 
se menţionează că în această cate
gorie intră şi elevii din şcolile pro
fesionale; (care primesc alocaţia nu
mai pe timpul vacanţei de vară), 
precum şi ucenicţi ia locul de muncă.

FELICIA GHERGHEl — Sibiu.
Dacă vă găsiţi încadrată în muncă, 
prezentaţi la serviciul personal al în
treprinderii acel carnet de asigurări 
sociale în care spuneţi că există file 
cu timbre pentru perioada de uce
nicie. Dacă din carnet rezultă coti
zaţii la C.A.S. cu Umbre săptăminale, 
perioadele respective vi se vor re
cunoaşte ca vechime în muncă şi se 
vor trece în carnetul de muncă.

Centrul de librării al judeţului Si
biu a luat fiinţă în luna iulie 1970 
în cadrul acţiunii de descentralizare 
iniţiată la scara întregii noastre eco
nomii naţionale, o dată cu reorgani
zarea admlnistrativ-teritorială a ţării. 
Rezultatele bune obţinute în difuza
rea cărţii de la înfiinţarea noii în
treprinderi confirmă posibilităţile co
lectivului ei de a studia îndeaproape 
şi aprofundat cererea de cărţi a popu
laţiei. In cele 11 luni ale anului 1971, 
desfacerea cărţilor a Înregistrat a 
creştere de 110.7 la sută faţă de ace
eaşi perioadă a anului 1969, şi 105,7 

'ia sută faţă de anul 1970. De altfel, 
planul de desfacere la carte pe anul 
1971 va fi realizat la data de 20. de
cembrie 1971.

Sintern pe deplin conştienţi că 
noţiunea „comerţul cu cartea“ impli
că, în comparaţie cu noţiunea de co
merţ în general, pe lîngă factorul 
material — beneficiul — un factor 
specific, de natură ideologică: forţa 
educativă a literaturii, capacitatea ei 
de influenţare a maselor. în acest 
sens, se poate sublinia Creşterea des
facerii realizate de librăriile noastre 
in special la cartea social-politică.

De menţionat esté faptul că 30 la 
sută din vînzări'le de carte se efec
tuează' prin cei peste 50 de difuzori 
voluntari din întreprinderi şi institu
ţii din cele 4 localităţi urbane deser
vite de centrul nostru, precum si 
prin cele 3 ştanduri de stradă din 
municipiul Sibiu.

Rezultate foarte bune au avut ac
ţiunile trimestriale organizate cu 
concursul Inspectoratului şcolşr ju
deţean, repartizîndu-se In acest sens 
fiecărei librării un anumit număr de 
şcoli. Incepind din luna martie, in 
cadrul întreprinderii noastre funcţio
nează secţia „Cartea prin poştă“ (Si
biu,. căsuţa poştală nr. 1), care pină 
In prezent a expediat un număr de 
2 000 de cărţi către 320 de cuiîîpără- 
tori din judeţul nostru şi din alte ju
deţe.

Pentru îmbunătăţirea relaţiei scrii- 
tor-editurâ-librar-cititor, am organizat 
in cursul acestui an o serie de ac
ţiuni din care aş aminti: „Decada 
cărţii social-politice pentru tineret“ 
(februarie), „Decada cărţii româneşti“ 
(aprilie), „Zilele cărţii pentru copii şi 
adolescenţi“ (iunie), „Săptămîna cărţii 
social-politice“ (noiembrie) şi altele. 
In cadrul acestor acţiuni, publicul ci
titor din municipiul Sibiu, librarii au 
avut ocazia să participe la întîlniri 
cu scriitori, critigi literari, redactori 
de editură, ca Ion Simion, Nicolae 
Tue, Constantin Popovici, Ion Vlad, 
Iosif Pervain, Dan Zamfirescu, A- 
lexandru Căprariu, Augustin Buzura, 
Nicolae Preiipceanu, Virgiliu Ene, Du
mitru Radu Popescu. Baruţiu T. Ar- 
ghezi, Mihai Stoian, Georg Scherg, 
Wolf Aichelburg, Franz Hodjak, Die
ter Roth ş.a.

In cadrul acestor acţiuni, s-a acor
dat o atenţie deosebită popularizării 
cărţii social-politice. De remarcat es
te sprijinul deosebit pe care l-am pri
mit din partea Editurii politice.

Participarea masivă şi activă la a- 
ceste întîlniri ne obligă ca în viitor 
să insistăm asupra acestora şi să le 
extindem şi în celelalte municipii şi 
oraşe ale judeţului nostru.

Gama mijloacelor de popularizare 
este in continuă diversificare. Bineîn
ţeles, cele mai eficace mijloace ră- 
mîn, in primul rind, vitrinele tema
tice, dar pe lingă acestea vom con
tinua şi lărgi practicarea popularizării 
cărţii în incinta unor mari întreprin
deri, cum sínt „Independenţa“, 
U.P.A.S., „Libertatea“, „7 Noiembrie“ 
— Sibiu, „Automecanica“, „Vitrome-

tan“ — Mediaş, Uzinele textile Cis
nădie şi altele..

In prezent, desfăşurăm o activitate 
susţinută în vederea stabilirii nece
sarului de carte pentru anul 197Ş. 
La librăriile „Dacia Traiană“, „Mihai 
Eminescu“ şi nr. 2 din Sibiu, „LL. Ca- 
ragiale“ din Mediaş, la cele din Cop- 
şa Mică şi Cisnădie, publicul cititor 
poate să consulte în acest sens pro
iectele de plan editorial pentru anul 
viitor. Ne permitem a-i adresa şi pe 
această cale rugămintea de a-şi nota 
părerile şi sugestiile în caietele ce-i 
stau la dispoziţie in acest scop. Li
brăriile enumerate mai sus primesc 
şi înscrieri anticipate pentru lucrări
le prevăzute să apară în anul viitor. 
Ca şi în anul trecut, la definitivarea 
necesarului de carte, vom folosi un 
larg colectiv de consultanţi, pentru 
ca astfel cererea reală să fie aprecia
tă în mod mai judicios.

Deoarece atît numărul unităţilor 
noastre de desfacere cît şi amplasarea 
lor sínt încă nesatisfăcătoare, am in 
tocmit un studiu în vederea îmbună
tăţirii situaţiei actuale. Astfel, la în
ceputul anului 1972 urmează să fie 
montate două chioşcuri, unul în car
tierul Hipodrom, iar celălalt în subur
bia Turnişor. în cursul lunii februa
rie 1972 va fi deschisă, intr-un local 
corespunzător ca spaţiu, reamenajat 
şi dotat cu mobilier nou, librăria din 
oraşul Cisnădie. In aceeaşi lună, 
librăria „Mihai Eminescu“ va fi do
tată cai mobilier nou, schimbîndu-se 
totodată profilul în unitate cu auto
servire. Tot în anul viitor, la parte
rul blocului în curs de construcţie la 
intersecţia bulevardului Gh. Gheor- 
ghiu-Dej — strada Moscovei va fi 
amenajată o librărie reprezentativă, 
cu sortiment complet, prima de acest 
fel din municipiul nostru. Această 
lărgire a reţelei va facilita un con
tact cit mai larg şi, in acelaşi timp, 
operativ, cu noile apariţii.

Tot ceea ce ne propunem să facem 
în viitor nu vizează doar acţiunile în 
sine, în mod comercial, ci în primul 
rind educarea maselor largi de citi
tori prin prezentarea acelor apariţii 
care au un conţinut adecvat, bogat 
în idei şi sentimente proprii omului 
zilelor noastre.

In acest fel înţelegem să dăm via
ţă sarcinilor ce ne revin din amplul 
program iniţiat de partidul nostru, 
la propunerea tovarăşului -  Nicolae 
Ceauşescu, pentru îmbunătăţirea ac
tivităţii ideologice, ridicarea nivelului 
general al cunoaşterii şi educaţia so
cialistă a maselor, pentru aşezarea 
relaţiilor din societatea noastră pe ba
za principiilor eticii şi echităţii so
cialiste şi comuniste.

REIMAR UNGAR
directorul Centrului de librării al 

judeţului Sibiu

in laboratorul de preparare a
vopselelor al întreprinderii poli

grafice Sibiu

Fotoi V. PELGER

E. SANDU

Luni seara, în sala festivă a Casei armatei din Sibiu, elevii Liceului de 
muzică şi arte plastice din localitate au prezentat un frumos concert \ocal- 

instrumental, de unde vă redăm imaginea de faţă

Foto: HORST BUCHFELNER

Concursurile 
— manifestări 

mult apre
Căminul cultural, 

factor de cultură şi 
educaţie socialistă la 
sate, este chemat 
azi mai mult ca ori- 
cînd — avînd ca ja
loane măsurile poli- 
tico-ideotogice şi cul
tural-educative elabo
rate de către condu
cerea superioară de 
partid — să întreprin
dă forme de manifes
tări adecvate specifi
cului satului nostru, 
izvorite din cerinţele 
mereu eresclnde ale 
civilizaţiei contempo
rane.

Printre multiplele 
forme ale manifestă
rilor cultural-educa
tive, căminul cultural 
din Şeica Mare a avut 
în vedere organizarea 
unor concursuri Cine. 
ştie cîştigă, sau Cine 
ştie răspunde, pe di
ferite teme: Cunoaşte
rea documentelor dc 
partid şi de stat, Din 
monografia Comunei, 
Frumuseţi şi bogăţii 
inedite ale meleaguri
lor patriei. Dezvolta
rea economică şi so- 
cial-ţulturală a jude
ţului Sibiu, Cunoaş
terea regulilor de cir

culaţie, Cum folosim 
regulile agrozootehni
ce moderne pentru 
obţinerea unor pro
ducţii cit mai sporite, 
precum şi concursuri 
artistice, în scopul 
descoperirii celor mai 
bune talente de solişti 
vocali, instrumentişti 
şi dansatori.

Din experienţa anu
lui trecut, am putut 
constata că aceste for
me de manifestări, pe 
lîngă faptul că sint 
deosebit de interesan
te şi mobilizatoare, 
prin prezenţa în con
curs a unui mare nu
măr de participanţi 
şi a unui pyblic cit 
se poate de numeros, 
au şi un bogat con
ţinut instructiv, în spe
cial cele pe teme po
litice, agrozootehnice 
şi artistice.

Organizînd concursul 
Din monografia co
munei Şeica Mare, 
care face cunoscute a- 
şezarea, îndeletniciri
le gospodăreşti, obi
ceiurile folclorice, as
pectele tipice trecu
tului — casele sărăcă-' 
cioase, neîncăpătoare, 
acoperite cu paie, dru

muri desfundate, sla
ba asistenţă medica
lă, sínt puse în direc
tă comparaţie cu înfă
ţişarea actuală a co
munei, care este foar
te apropiată de cea a 
unui oraş — cu case 
modernizate, avînd un 
mare număr de uni
tăţi de învăţământ: 7 
şcoli din care 2 de 
10 ani cu 52 cadre di
dactice, precum şi 
alte instituţii: dispen
sar uman cu 3 spe
cialişti şi dotat cu a- 
Piirate moderne, că
min cultural în fieca
re sat şi o bibliotecă 
cu peste 7 000 de cărţi 
etc.

Folosind astfel de 
manifestări, vom În
tregi formele activi
tăţii noastre de edu
care a maselor de ce
tăţeni intr-un cadru 
atractiv, contribuind 
prin aceasta la dez
voltarea conştiinţei 
socialiste a cetăţenilor 
satelor noastre.

MITICA FILIP
director de cămin 

cultural GEORGE DAN 
consilier juridic
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Atingerea parametrilor 
proiectaţi

adevăr, sínt nesocotite. Evident, 
vom argumenta. Exiştă la această oră 
in judeţ circa 15 obiective puse în 
funcţiune în cursul cincinalului tre
cut, la care nu se realizează încă 
indicatorii prevăzuţi în proiecte. 
Cum se repercutează o atare situaţie 
în balanţa economică a judeţului nu 
este greu de întrevăzut. Este sufi
cient de edificator faptul că de pe 
urma acestor obiective se pierde 
anual o producţie în valoare de peste 
370 milioane lei. Iată preţul plătit fie 
superficialităţii unor organizaţii de 
proiectare, fie inerţiei unor unităţi 
de construcţii sau unor furnizori de 
utilaje şi instalaţii, sau, în cele mai 
dese cazuri, preocupărilor palide, 
sporadice ale întreprinderilor bene
ficiare de investiţii! Intr-adevăr, mai 
îngrijorătoare decît situaţia , în sine 
ni se pare acea atitudine de nepă
sare a unor cadre de conducere, a 
unor colective de muncă care nici 
nu-şi prevăd în plan sarcinile rezul
tate din studii şi proiecte. Pentru a 
exemplifica, vom trece peste nivelul 
realizărilor (situate ,cel mai adesea 
sub prevederile de plan), insistînd 
asupra unor diferenţe inadmisibile 
între cifrele din plan şi cele din 
proiect.

La indicatorul producţie globală, 
aceste diferenţe cuprind: la-U.M.M.N. 
Copşa Mică 72 milioane lei, la în
treprinderea poligrafică Sibiu peste 
52 milioane lei, la fabrica „8 Mai“ 
Mediaş 4 milioane lei, la „Record" 
Sibiu 3 milioane lei, la I.J.V.L.F, Si
biu 7 milioane lei etc.

Situaţia statistică a principalilor 
indicatori la obiectivele de investiţii 
în cauză prezintă şi alte aspecte edi
ficatoare: numărul salariaţilor din 
noile capacităţi depăşeşte aproape cu 
regularitate nivelul prevăzut iniţial 
în proiecte: de aici, consecinţe nefa
vorabile asupra productivităţii mun
cii la fiecare obiectiv.

Nu e mai puţin adevărat că în 
unele cazuri aceste întîrzieri în atin
gerea parametrilor proiectaţi apar în 
contextul unor cauze, în oarecare mă
sură obiective — schimbări de sorti
mente, anumite prevederi în proiect 
neconcordînd cu realitatea etc. Dar 
este de datoria întreprinderilor res
pective, a conducerilor de a depune 
toate eforturile pentru reglementarea 
acestor situaţii de comun acord cu 
organele de proiectare, începînd deci 
cu S.T.E.-urile.

Oare însăşi această atitudine de 
tărăgănare nejustificată, de nepăsare 
făţişă faţă de nişte pierderi, ce se 
înregistrează şi se cumulează an după 
an, nu oferă o măsură concludentă a 
lipsei d^ responsabilitate ce se face 
uneori simţită după punerea în func
ţiune a unui obiectiv? Ca şi cum, 
cu aceasta s-ar rezolva definitiv 
toate problemele . ..

Este o optică profund dăunătoare şi 
semnalind-o dorim să subliniem în 
acelaşi timp necesitatea ca în fie
care din aceste întreprinderi să se 
constituie colective de urmărire com
petentă, operativă a stadiului reali
zării parametrilor proiectaţi, colec
tive care, tinînd o evidentă dinamică

a acestor indicatori, să poată pro
pune şi măsurile cele mai adecvate.

Dată fiind importanţa problemei, 
emanînd din nivelele de eficienţă 
extrem de înalte pe care întreaga 
economie şi le-a propus, socotim că

În spiritul înaltei 
responsabilităţi 
comuniste

măsurile preconizate vor trebui apli
cate într-un răstimp foarte scurt, 
pentru a stăvili definitiv risipa în
tr-un sector de o incontestabilă im
portanţă.

responsabilitate sarcina de dezvoltare 
a producţiei animaliere prevăzută în 
documentele Congresului al X-lea al 
partidului".

în dezbatere au fost analizate şi alte 
domenii de activitate din comună, Lu- 
înd cuvîntul, profesoara Elena Leicu, 
directoarea Şcolii generale d in ’Siim- 
nic, Viorel Coşa, directorul Şcolii 
generale din Ruşi, profesorul Con
stantin Manolache, din Slimnic, s-au 
referit la necesitatea îmbunătăţirii 
activităţii de educare a tineretului, 
a maselor, în general, prin diferite 
forme şi mijloace, la unele acţiuni 
cu caracter diferenţiat şi cu un bo
gat conţinut educativ.

Din acest punct de vedere s-a fă
cut încă prea puţin. Siimnicul dis
pune de cadre eu simţ organizatoric, 
talente autentice, recunoscute pentru 
simţul şi valoarea artistică, care 
aşteaptă, cam de multă vreme, să fie 
scoase la lumină, valorificate pe tă- 
rîm cultural-artistic. Dar despre a- 
cest tezaur nu a vorbit nimeni, nici 
măcar directorul căminului cultural, 
în concluzie, pentru desfăşurarea

unei intense munci culturale posibi
lităţi există, forţă materială şi umană 
de asemenea. Trebuie numai iniţia
tivă şi iar iniţiativă din partea celor 
investiţi cu răspunderi în domeniul 
educării comuniste a tineretului, a 
întregii mase a locuitorilor comu
nei.

Muţi vorbitori, printre care şi 
primarul comunei, Nicolae Creţu, au 
recunoscut faptul că Siimnicul şi sa
tele aparţinătoare au nevoie de mai 
myUS iniţiativă gospodărească. Ele 
pot fi şi trebuie să devină mai fru
moase, mai bine gospodărite, în acest 
sens, deputaţii, sprijiniţi de cetăţeni, 
trebuie să manifeste o mai mare 
grijă pentru rezolvarea problemelor 
vitale ale comunei, ale oamenilor ei, 
iniţiind acţiuni ferme pe linia muncii 
patriotice în vederea înfrumuseţării 
fiecărei circumscripţii electorale, a fie
cărei gospodării personale şi ob
şteşti.

Au fost discutate, de asemenea, Şi 
unele probleme privind viaţa internă 
de partid, despre apărarea avutului 
obştesc, despre desfăşurarea învăţă-

mîntului de partid şi de stat despre 
îndeplinirea hotărîrilor organelor 
ierarhic superioare cît şi cele pro
prii etc., discuţii la care o contri
buţie însemnată au adus-o în cuvîn
tul lor comuniştii Nicolae Hanea, 
Gheorghe Hinlz, Tancred Vasiliu şi 
alţii.

în încheierea lucrărilor, plenara a 
adoptat un cuprinzător plan de mă
suri prin care se prevede perfecţio
narea muncii de conducere şi în-

Acţiunea
ghiaură stă la temelia bogatelor rea
lizări ale judeţului nostru în anii 
socialismului, realizări care au schim
bat radical înfăţişarea oraşelor şi 
satelor acestui minunat ţinut al 
României socialiste. Numai înţelege
rea profundă a multiplelor semnifi
caţii şi aspecte ale democratismului 
societăţii noastre, a legităţii dezvol
tării ei poate crea o atitudine con
ştientă activă a fiecărui om.

Justeţea politicii externe a parti
dului şi statului nostru este verifica
tă de realitatea contemporană. înţe
legerea ei, precum şi informarea cu
rentă şi operativă a fiecărhi om al 
muncii cu problemele politice ale 
lumii contemporane pot contribui la 
educarea în spiritul internaţionalis
mului socialist, la crearea unei vi
ziuni de ansamblu, reale, asupra dez
voltării societăţii contemporane.

Multitudinea aspectelor, mijloace
lor şi formelor de educaţie care 
contribuie la formarea conştiinţei po
ntice, a unei atitudini conştiente a 
fiecărui om trebuie să fie folosite pe 
fondul cunoaşterii filozofiei marxisţ- 
ieniniste a modului cum ea este a- 
pljcată în mod creator, de către 
Partidul Comunist Român, la condi
ţiile concrete din ţara noastră. Nu
mai în acest mod vom contribui ta 
ridicarea conştiinţei maselor nentru

drurpare a organizaţiilor pe partid 
subordonate, îmbunătăţirea stilului şi 
metodelor de muncă ale organelor 
locale de stat şi obşteşti. S-a des
prins, de asemenea, necesitatea lăr
girii cadrului organizatoric al Co
mitetului comunal de partid, pentru 
sporirea capacităţii sale de mobili
zare şi de influenţare a maselor, în 
vederea formării unor trăsături noi, 
caracteristice omului societăţii so
cialiste multilateral dezvoltate.

culturala
înţelegerea misiunii lor istorice, la 
înţelegerea cerinţelor legilor obiec
tive ale dezvoltării sociale.

Din multitudinea acestor forme de 
influenţare a conştiinţei am subliniat 
cîteva care fac obiectul celei mai 
importante laturi a activităţii cultu
ral-educative, conştienţi fiind că, aşa 
cum spunea secretarul general al 
partidului, „Transformarea oamenilor, 
înarmarea lor cu concepţia înaintată 
despre lume şi societate — materia
lismul dialectic şi istoric — cu cele 
mai noi cunoştinţe şi concluzii ale 
ştiinţei constituie una din cele mai 
complicate probleme, cu mult mai 
grea, în muite privinţe, decît dezvol
tarea economică“.

Nu vom încheia aceste cîteva con
sideraţii înainte de a aminti rolul 
important pe care îl au intelectualii 
judeţului nostru în realizarea aces
tei acţiuni. înalta exigenţă faţă de 
calitatea mgnifestărilor de educaţie 
politică trebuie îmbinată cu explica
rea accesibilă a tuturor semnificaţii
lor problemei puse în discuţie. Iscu
sinţa, talentul, măiestria pedagogică 
vor duce la 'rezultate numai comple
tate cu convingerea necesităţii mun
cii desfăşurate. Continuitatea şi per
severenţa stau la baza oricărui pro
ces educativ şi cu atît mai mult în 
condiţiile educaţiei adultului.

/ ------------------ --------------N

Noi obiective 
în refeaua 

de poştă şâ te
lecomunicaţii
După cum ne informează to

varăşul ing. Liviu Burducea, 
directorul Direcţiei judeţene 
de poştă şi telecomunicaţii, cu 
cîteva zile în urmă, la Copşa 
Mică a fost dată în folosinţă 
o centrală telefonică automată.

' Realizarea acestui obiectiv s-a 
făcut în întregime prin efortu
rile depuse de personalul di
recţiei respective.

Prin punerea in funcţiune a 
noii centrale, abonaţii obţin 
legăturile telefonice automat, 
înlăturîndu-se, astfel, pierderi
le de timp şi sporind calitatea 
audiţiilor. Cu această ocazie 
au fost schimbate şi aparatele 
telefonice ale abonaţilor, ele 
fiind înlocuite cu altele noi,

. moderne.
în aceiaşi timp, capacitatea 

centralei a fost mărită consi
derabil.

Tot de curînd a fost dat in 
folosinţă şi un nou oficiu poş
tal în comuna Slimnic. Noul 
oficiu, instalat într-o construc
ţie modernă, tip oficiu poştal • 
rural, este dotat cu toată apa
ratura necesară, avînd astfel 
posibilitatea să asigure presta
rea în condiţii ireproşabile 
a serviciilor de profil.

Asemenea oficii poştale se 
vor construi şi în alte comune 
din judeţul Sibiu.

________________
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Adoptarea unui proiect 
de rezoluţie 

privind situaţia  
din Orientul Apropiat

■ New York 14 (Agerpres). — Marti 
dimineaţă, s-au încheiat dezbaterile 
'Adunării Generale a O.N.U. asupra 
«ituaţiei din Orientul Apropiat, des
făşurate timp de aproape o săptă- 
tolnă. Un număr de 18 state— Afga
nistan, Camerun, Congo, Etiopia, 
Guineea, Guineea Ecuatorială, Indo
nezia, Iugoslavia, Malaezia, Mali, 
Mauritania, Mauritius, Nigeria, Sene
gal, Somalia, Spania, Tanzania, Zam
bia — au prezentat un proiect de re
zoluţie care a fost adoptat cu 79 de 
voturi pentru -— printre care şi vo
tul delegaţiei române -—, 7 contra şi 
88 abţineri.

Rezoluţia exprimă preocuparea 
profundă a Adunării Generale a 
O.N.U. generată de situaţia existentă 
in Orientul Apropiat şi convingerea 
că rezoluţia Consiliului de Securitate 
din 22 noiembrie 1967 trebuie apli
cată imediat în toate elementele sale 
pentru a se ajunge la instaurarea, 
în această Tegiune, a unei păci juste 
si durabile, care să permită fiecărui 
stat să trăiască în securitate. Docu
mentul salută eforturile întreprinse 
de comisia şefilor de stat africani. 
Reafirmînd că obţinerea de teritorii 
prin forţă este inadmisibilă şi că, în 
consecinţă, teritoriile ocupate in a- 
cest mod trebuie să fie restituite, 
rezoluţia stabileşte că, printre prin
cipiile unei reglementări, trebuie să 
figureze retragerea forţelor armate 
Isreeliene de pe teritoriile arabe ocu
pate în războiul din 1967, încetarea 
oricăror afirmaţii de ameninţare şi a 
oricărei stări de beligerantă, respec
tarea şi recunoaşterea suveranităţii,

a integrităţii teritoriale şi indepen
denţei politice a fiecărui stal din re
giune, precum şi a dreptului său de 
a trăi in pace în interiorul unor 
fronliebc sigure şi recunoscute, la 
adăpost de ameninţări, şau acţiuni de 
forţă.

Adunarea Generală solicită secre
tarului general al O.N.U. să adopte 
măsurile necesare pentru reluarea 
activităţii misiunii reprezentantului 
său special în Orientul Apropiat, în 
vederea, facilitării unui, acord, şKsa 
sprijine eforturile depuse în scopul 
realizării unui acord de pace, aşa 
cum este preconizat în- memorandu
mul reprezentantului special din 8 
februarie 1971. Rezoluţia ia nota cu 
satisfacţie do răspunsul pozitiv dat 
de Egipt acestui memorandum şi cere 
Israelului să dea un răspuns favo
rabil.

Rezoluţia invită toate părţile. în 
conflict să conlucreze cu mediatorul 
Gunnar Jarring la elaborarea unor 

. măsuri practice în vederea garantării 
libertăţii de navigaţie pe căile inter
naţionale din această regiune, a rea
lizării unei reglementări juste a pro
blemei refugiaţilor palestinieni, a 
garantării inviolabilităţii teritoriale şi 
a independenţei liecărui stat din re
giune.

Secretarul general al O.N.U. este 
solicitat să prezinte un raport Con
siliului de. Securitate şi Adunării 
Generale asupra progreselor reali
zate de către reprezentantul său spe
cial în ceea -ce priveşte aplicarea re
zoluţiei Consiliului de Securitate din 
noiembrie 1967 şi a celei prezenţ.e.

Deschiderea lucrărilor celui 
de~al lil-lea Congres al Frontului 

Patriei din R. D. Vietnam
Hanoi 14 (Agerpres). — La Hanoi 

au început lucrările celui cle-al trei
lea Congres al Frontului Patriei din 
R.D. Vietnam. Delegaţii la congres 
au fost salutaţi de preşedintele Pre
zidiului Comitetului Central al Fron
tului Patriei din R.D. Vietnam, Ton 
Duc Thang, care a exprimat convin
gerea că poporul vietnamez va ob- 
iine o victorie deplină asupra agre
sorilor americani şi acoliţilor lor şi 
va construi cu succes socialismul 
In nordul ţării.

Hoang Quok Viet, membru al Pre
zidiului C.C. al Frontului Patriei din 
R.D. Vietnam, a prezentat raportul

intitulat „Să întărim solidaritatea, 
să luptăm cu hotărlre pentru victoria 
asupra agresorilor americani şi să 
construim cu succes socialismul“.

La iuc,rărite congresului participă 
o delegaţie a Frontului Naţional de 

. Eliberare din Vietnamul de Sud, con
dusă de Nguyen Van Hieu, membru 
al Prezidiului C.C. al F.N.E., şi o 
delegaţie a Alianţei forţelor naţio
nale, democratice şi Iubitoare de pa
ce din Vietnamul de sud, condusă 
de Lam Van Tet, vicepreşedinte al 
Comitetului Central al acestei orga
nizaţii.
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Acord privind schimbul 
de mărfuri între UCECOM 

şi «Ţentrsoiuz1
Moscova 14. —- Corespondentul 

Agerpres, Laurenţiu Duţă, transmite: 
La Moscova a fost semnat acordul 
privind schimbul de mărfuri intre 
Uniunea Centrală a Cooperativelor

bilă, fructe si legume proaspete sau 
conservate, iar din U.R.S.S. în Româ
nia — produse metalo-chimice, ali
mentare, precum şi alte mărfuri.

Acordul a fost semnat de către Ilie 
Alexe, preşedintele UCECOM, şi

Meşteşugăreşti din Republica Socia- / de Alexandr Limov, preşedintele1! r f  ţţ T) m  A vs I o / T T A * T i ? /  I <4 T Í »-i 1 11 7 a i*i4vc a î h -z**listă România (UCECOM) şi Uniu
nea Centrală a Cooperatorilor Sovie
tici („Ţentrsoiuz“), pe anii 1972 
—1975. In baza acestui acord din 
România vor fi livrate In Uniunea 
Sovietică tricotaje, încălţăminte, mo-

„Ţentrsoiuz“.
Cu prilejul prezenţei în U.R.S.S., 

delegaţia UCECOM, condusă de 
Ilde Alexe, a vizitat, la Moscova şi 
Tallin, unităţi de producţie şi de de
servire a populaţiei.

Peru: „Reforma agrară
constituie o necesitate 

istorică“
Lima 14 (Agerpres), — Ministrul 

peruan al agriculturii, Enrique Val
des Angulo, a declarat, in cadrul, u- 
nci reuniuni, că „reforma agrară 
constituie o necesitate istorică pen-. 
tru Peru, deoarece mai mul-t de ju
mătate din populaţia de 13 milioane 
a ţării o alcătuiesc masele ţărăneşti“,

OLANDA. Hotărîrea guvernului 
de a limita bugetul Ministerului 
învăţămîntuiui olandez pe pe
rioada 1971/1972, a stîrnit vii pro
teste ln rindul studenţilor olan
dezi, care au organizat o serie 
de demonstraţii în diferite oraşe 
ale Olandei. Aspect de la demon
straţia studenţilor, organizată Ia 

Amsterdam

Negocierile dintre 
şi socialişti hat pasul pe loc

Bruxelles 14. — Negocierile dintre 
cele două partide majoritare bel
giene (social-creştin şi socialist) în 
vederea elaborării unui nou program 
guvernamental înregistrează o evo
luţie lentă şi accentuează starea de 
incertitudine prin care trece Belgia 
după alegerile generale ce au avut 
loc la 7 noiembrie a. c.

Angajate la 25 noiembrie — a 
doua zi după ce premierul demisio- 
nar, Gaston Eiskens, a primit misiu
nea formării unui nou guvern —- 
negocierile dintre cele două partide 
se desfăşoară pe două planuri: în 
şedinţe plenare şi în comitete de lu
cru consacrate problemelor , ccono- 
kiice, financiare, sociale, militare, de 
învSţămînt. . „ x , ,

Presa belgiană evidenţiază faptul 
c.ă Intre cele două partide există se
rioase divergenţe cu privire ia pro
blemele în ‘ dezbatere. Examinarea, 
spre 'exemplu, a situaţiei financiare 
a stîrnit discuţii aprinse atunci tind 
s-a pus problema stabilirii noului bu
nel. Taxa adiţională de produse 
(T.V.A.), holărîtă de. Piaţa comună, 
obligă negociatorii să accepte din 
capul locului un buget general defi
citar sau să aibă in vedere înăspri- 
iea fiscalităţii. Anunţînd încheierea

discutării chestiunilor financiare, co
tidianul belgian „Le Soir“ sublinia 
că „aceasta nu înseamnă şi rezolva
rea definitivă a problemei. înainte 
de a fi incluse înlr-un program gu
vernamental, opţiunile trebuie să fie. 
confruntate cu concluziile altor gru
puri de lucru" — arată ziarul citat.

co r e s p o n d e n ţ c i

Acestei stări de lucruri i s-a adău
gat săptămina trecută un nou ele
ment, care — după cum se exprimă 
ziarul „La Libre Belgique" — „a de
gradat climatul politic, făcînd ca ne
gocierile să bată pasul pe loc". Este 
vorba de neînţelegerile intervenite în 
sinul Partidului social-creştin cu pri
vire ia cooptarea unor noi senatori, 
neînţelegeri care uneori au luat for
me, atît de acute incit au obligat pe 
formatorul Gpston Eiskens să sus
pende şedinţele plenare dintre nego
ciatorii celor două formaţiuni poli
tice.

Prelungirea stării de incertitudine 
a provocat nemulţumiri în rîndul 
maselor, care consideră ca a sosit 
timpul ca „tara să aibă un ghid, care 
sa vorbească şi să acţioneze cu exac
titate" — scrie „La Libre Belgique". 
In acest sens, pe adresa lui Gaston 
Eiskens sosesc .memorandumuri ale 
diverselor organizaţii de masă, în 
care acestuia i se cere să depună 
toate eforturile pentru alcătuirea 
noului cabinet.

La sfîrşitul săptămînii trecute, pre- 
cizînd că „lucrurile sínt mai avan
sate", Gaston Eiskens şi-a exprimat 
speranţa încheierii cu succes, în zi
lele ce urmează, a negocierilor din
tre cele două partide.

Reluate luni după-amiază, convor
birile — în cadrul cărora se exami
nează acum problemele învăţămîntu
iui şi cercetării ştiinţifice — ar putea 
să,se încheie joi, după cum aprecia 
,„Le Soir". în acest caz, urmează ca 
pînă sîmbătă să fie definitivat progra
mul guvernamental şi să se treacă 
apoi la stabilirea structurii guvernu
lui, la desemnarea miniştrilor şi a 
secretarilor de stat.

AUREL ZAMFIRESCU 
trimisul special Agerpres

relatează agenţia Prensa Latina. El 
a menţionat că măsurile luate . de 
giivern in aplicarea reformei agrare 
au permis să se evite incidente şi 
să se menţină nivelul de creştere a 
producţiei agricole. Aplicarea refor
mei agrare, a declarat Angulo, va fi 
încheiată în 1975 şi se va solda cu 
schimbări esenţiale în viaţa ţărăni
mii.

Ministrul a relevat, pe de altă par
te, sarcinile deosebite ce revin agri
culturii peruane in sporirea produc
ţiei, astfel incit să se reducă volu
mul produselor alimentare impor
tate.

U.R.S.S. Uzina „V. I. Lenin" din 
Novo-Bakinsk, este una din cele 
mai mari rafinării de petrol din 
R.S.S. Azerbaidjană) In foto: Ve

dere generală a rafinăriei

A legeri 
în Â ndorro

Andorra 14 (Agerpres). — In An
dorra, micul stat din Pirinei, ampla
sat pe graniţa franco-spaniolă, şi 
avînd o suprafaţă de 288 kilometri 
pătraţi, au loc alegeri pentru ocupa
rea a 12 din cele 24 de locuri ale 
Consiliului guvernamental ş i . a altor 
46 de posturi. C-eea ce atrage însă 
atenţia în prezentele alegeri nu este 
platforma politică a unora -sau alto
ra dintre candidaţi sau rezultatul 
votului, ci faptul că şi în această 
ţărişoară montană, cu vechi tradiţii 
feudale, femeilor le-a fost acordat a- 
cgm dreptul de a alege, Consiliul 
guvernamental studiind, de aseme
nea, o rezoluţie prin care se preve
de acordarea dreptului de a fi alese 
şi femeilor. Hotărîrea de a acorda 
femeilor dreptul de vot şi coborîrea 
vîrstei minime a alegătorilor de ia 
25 la 21 de ani au sporit corpul e- 
Iec torai al And orréi de ia 1 000 la 
2 600 de votanţi în prezentul scru
tin.

*
Andorra a luat fiinţă in anul 1278 

ca un co-princdpat aflat sub dubla 
suzeranitate a episcopului spaniol 
de Urgen şi a comitatului francez de 
Foix. Şi în prezent, conform unui 
vechi obicei, ce datează de aproape 
şapte secole, delegaţii andorrieni a* 
duc anual un „tribut“ episcopului de 
Urgen şi preşedintelui Franţei, ca re ' 
îndeplineşte funcţia de Co-principe 
al Andorrai. Astfel, oricît ar părea 
de ciudat, preşedintele francez pri
meşte în fiecare an o sumă de bani 
echivalentă cu aproximativ 6,9 do
lari, la care se adaugă o şuncă, doi 
pui şî patru rotogoale de brînză...

A n g r a

Pune: 
hirile

final in convor-  
Nixon-Pompidou

Angra 14 (Agerpres). — Marţi du
pă-amiază, au luat sfîrşit convorbiri
le, purtate timp de două zile, în 
insula Terceira, din Azore, de pre
şedintele S.U.A., Richard Nixon, şi 
preşedintele Franţei, Georges Pom
pidou. La încheierea celor trei întil- 
niri -care au însumat peste nouă ore, 
a fost dată publicităţii o declaraţie 
comună, consacrată în cea mai mare 
parte problemei principale de pe a- 
genda de lucru — criza monetară 
occidentală.

Declaraţia — după cum anunţă a- 
genţiile A.F.P. şi U.P.I. — precizea
ză că „preşedintele Nixon şi pre
şedintele Pompidou au realizat un a- 
cord asupra măsurilor necesare pen

tru a ajunge cit mai curind posibil 
la reglementarea problemelor ime
diate ale sistemului monetar occD 
dental. In colaborare cu celelalte 
state interesate, ei au convenit să 
acţioneze pentru o realindere rapidă 
a parităţilor, prin intermediul unei 
devalorizări a dolarului şi al reeva
luării ailor monede. Această reaiinie- 
re — continuă declaraţia — ar pu
tea, după părerea celor doi pre
şedinţi, să fie însoţită, în actualele 
împrejurări, de o lărgire a marjelor 
de fluctuaţie admise faţă de noile 
parităţi“.

In cursul după-amiezii de marţi, 
cei doi preşedinţi au părăsit arhipe
lagul Azore, plecînd spre Washing
ton, şi respectiv Paris.

încheierea lucrărilor 
Plenarei C. C. 

al U. C. din Croaţia
Zagreb 14 (Agerpres). — La Za

greb şi-a încheiat lucrările Plenara 
C.C. al U.C. din Croatia, informează 
agenţia Taniug. Au fost adoptate 
concluzii în care sínt expuse sarcini
le ce revin C.C. în urma probleme
lor ridicate.

Comitetul Central a ales în func
ţia de preşedinte al C.C. al U.C. din 
Croaţia pe Milka Planinţ, pînă în 
prezent membră a Comitetului Exe
cutiv al C.C. al U.C. din Croaţia, 
iar in funcţia de secretar al Comite
tului Executiv pe Iosip Vrhoveţ, 
membru al Comitetului Executiv al' 
C.C. al U.C.din Croaţia.

Luind cuvîntul in încheierea lucră
rilor plenarei, Milka Planinţ a sub
liniat: „O sarcină de primă impor
tanţă este aceea de a ne organiza, 
pentru a întări unitatea U.C. din 
Croatia, de a activa intr-un mod ca
re să înlesnească aplicarea în viaţă 
a ceea ce au exprimat în cursul a-

cestei plenare membrii Uniunii Co
muniştilor, şi anume —■ de a înfăptui 
poziţiile preşedintelui Iosip Broz 
Tito şi concluziile celei de-a 21-a 
şedinţe a Prezidiului U.C.I. Cred că 
şîntem datori, a spus Milka Planinţ, 
faţă de tovarăşul Tito, faţă de po
porul nostru, de clasa muncitoare 
din Croaţia, tineret, intelectualitatea 
croată, să Întărim unitatea noastră 
în construirea socialismului, să nu 
permitem acţiunile altor forţe din 
cauza lipsurilor noastre. Aceasta es
te cea mai mare răspundere a noas
tră, acesta este mesajul acestei şe
dinţe adresat tuturor membrilor U.C. 
din Croaţia. Acest lucru este cerut 
de la noi de oamenii muncii din 
Croaţia. Dezbaterile, a spus în în
cheiere preşedintele U.C. din Croa
ţia, au arătat că Comitetul Central 
dispune de forţe pentru a-şi asuma 
această mare răspundere şi a înfăptui 
sarcinile stabilite“.

P rincip iile  „D eclaraţiei dreptu
rilor om ului66 fla g ra n t în că lca te  

în Marea B ritan ie
Londra 14 (Agerpres). —• Numeroa

se principii ale „Declaraţiei drepturi
lor omului“, adoptate de O.N.U. in 
anul 1948, sínt în mod flagrant în
călcate în Marea Britanie — este 
concluzia la care ajunge săptămîna- 
lul britanic „Observer“, ilustrîndu-şi 
afirmaţia cu exemple convingătoare.

Astfel, scrie „Observer“, Declara
ţia prevede dreptul oamenilor Ia 
muncă, o salarizare egală a muncii 
egale, a femeii şi a bărbatului, li
bertate şi egalitate între oameni, in
diferent de naţionalitate şi culoarea 
pielei. Or, în noiembrie 1971, peste 
970 000 de cetăţeni ai Marii Britanii 
nu au putut găsi de lucru, iar mi 
lioane de femei din această ţară pri 
mese, la muncă egală, salarii inie 
rioare celor ale bărbaţilor, diferen 
tele ajungînd în unele întreprinderi 
industriale pînă Iş 50 la sută. Cit

priveşte problemele rasiale, arată in 
continuare „Observer“ recentul a- 
cord încheiat de guvernul Conserva
tor cu regimul rasist al minorităţii 
albe rhodesiene conduse de Jan 
Smith şi Încercările de a justifica 
livrările de arme către partizanii a- 
partheidului din Republica Sud-Afri- 
oană constituie încălcări făţişe ale 
Declaraţiei, deoarece astfel de ac
ţiuni contribuie la prelungirea stării 
de inechitate, a cărei victimă este 
populaţia autohtonă din respectivele 
teritorii.

EVENIMENTUL PE SCURT
e LA AMBASADA S.U.A. DIN VIE-
NA a avut loc marti cea de-a 10-a 
şedinţă de lucru din cadrul actualei 
runde a convorbirilor sovieto-ameri- 
cane asupra limitării cursei înarmări
lor strategice (SA.L.T.).

Lhrmătoarea şedinţă S.A.L.T. va 
avea loc miercuri, .15 decembrie.

•  PRINTR-UN DECRET AL GUVER
NULUI UNITĂŢII POPULARE, IN 
CHILE a fost creat Comitetul pentru 
conducerea economiei şi planului. 
Noul organism, cel mai important 
for pentru coordonarea activităţii 
economice chiliene, este condus de 
preşedintele Salvador Allende. Din 
comitet mai fac parte • miniştrii eco
nomiei, finanţelor, agriculturii, mine- 
.lor, relaţiilor externe şi directorul 
planului naţional.

•  IN CAPITALA SIRIEI S-AU DES
CHIS lucrările celei de-a 3-a confe
rinţe economice panarabe, la care 
participă reprezentanţi din partea 
majorităţii statelor membre ale Ligii 
Arabe, precum şi delegaţi din par
tea Consiliului unităţii economice 
arabe şi a altor organisme econo
mice. Pe ordinea de zi a conferinţei 
figurează probleme privind coopera
rea arabă In domeniul comercializării 
petrolului, dezvoltarea industrială şi 
intensificarea cooperării economice 
interarabe. (
•  AGENŢIA TASS ANUNŢĂ CÄ
Alexei Kosîghin, preşedintele Consi
liului de Miniştri al U.R.S.S., l-a pri
mit, marti dimineaţă, la Kremlin, pe 
Rain er Barzel, preşedintele Uniunii 
Creştin-Democrate, preşedintele frac
ţiunii U.C.D.—U.C.S. din Bundestagul 
R.F. a Germanici.

o AGENŢIA PRENSA LATINA IN
FORMEAZĂ că personaiităţi din Ar
gentina, Brazilia, Chile, Columbia, 
Mexic şi Peru, reunite la Lima, au 
aprobat înfiinţarea organizaţiei „Uni
tatea lalino-americanS". Ţările mem
bre îşi propun, între allele, să lupte 
pentru dreptul de a dispune pentru

propriile popoare de bogăţiile lor na
turale şi să dezvolte Colaborarea pa 
plan economic, tehnologic şi cultu
ral.

•  IN ORAŞUL FRANCEZ CLER
MONT FERRAND A AVUT LOC
Congresul de unificare a Mişcării ti
neretului socialist din Franţa. La 
congres a fost adoptat un program 
de acţiune şi a fost ales Biroul na
tional al organizaţiei. Cu acest pri
lej, a luat cuvîntul Franjois Mitte- 
rand, secretar general al Partidului 
Socialist.

Din partea Uniunii Tineretului Co
munist din România a participat la 
lucrări Axente Frăsincaru, şef de 
sector la C.C. al U.T.C., care a trans
mis um salut din partea tineretului

•  I A BUDAPESTA S-AU DESCHIS, 
MARŢI, lucrările celui de-al Vll-lea 
Congres al Uniunii Cooperativelor 
de Consum din Ungaria. La lucrările 
congresului participă şi o delegaţie 
a Uniunii Centrale a Cooperativelor 
de Consum din România, condusă de 
Trancisc Ţapoş, vicepreşedinte al 
uniunii. <

•  PESTE 6 000 DE MUNCITORI IN
DIGENI DIN ORAŞUL WINDHOEK 
DIN NAMIBIA — teritoriu din sud- 
vestul Africii administrat în mod ile
gal de Republica Sud-Africană — au 
declarat grevă în semn de protest 
împotriva condiţiilor deosebit de 
grele de muncă şi a intensificării 
exploatării la care sínt supuşi. Gre
viştii ceT autorităţilor sud-africane o 
remunerare egală cu cea a muncito
rilor albi pentru o muncă egală şi 
abolirea aşa-numitului sistem al 
„muncii contractate", care restrînge 
la maximum drepturile celor cărora 
le este aplicat, ajungîndu-se chiar

la liqiiiarea libertăţii de deplasare în 
perimetrul oraşului.

•  AGENŢIA CHINA NOUĂ INFOR
MEAZĂ că guvernul R.P. Chineze şi 
guvernul Islandei au hotărît, în con
formitate cu principiile respectului 
mutual al suveranităţii şi integrităţii 
teritoriale, neamestecului în trebu
rile interne, egalităţii şi avantajului 
reciproc, să se recunoască reciproc, 
să stabilească relaţii diplomatice, în- 
cepînd de la 8 decembrie 1971, şi să 
iacă schimb de ambasadori

LAOS. In iolo: patrioţi laoţieni 
în timpul unei misiuni

Pe fronturile 
din Indochina

Saigon 14 (Agerpres). —- Coman
damentul armatei saigoneze a anun
ţat că una din garnizoanele sale din 
regiunea de nord a Vietnamului de 
sud a fost atacată de patrioţi. Alte 
două posturi întărite ale trupelor 
saigoneze, situate într-o regiune sep
tentrională, au fost bombardate cu 
rachete, înregistrînd pierderi în 
morţi şi răniţi. Din comunicatele da
te publicităţii Ia Saigon, reiese că 
numărul militarilor saigonezi scoşi 
din luptă în cursul atacurilor din ui? 
timele zile ,este de aproximativ 50. 
După cum precizează însă agenţiile 
occidentale, in mod obişnuit, coman
damentul saîgonez micşorează con
siderabil cifrele reprezentînd pierde
rile sale.

Xieng Quang 14 (Agerpres). ~~ O 
puternică ofensivă a forţelor patrio
tice laoţiene a fost declanşată, in 
ultima săptămînă, în sudul Laosului. 
Drept urmare, opt batalioane specia
le inamice au trebuit să cedeze, du
pă pierderi grele în morţi şi răniţi, 
rînd pe rînd, localităţile deosebit de 
importante din punct de vedere stra
tegic, Saravane, Langam, Banphone 
şi Thateng —• informează agenţia 
France Presse, adăugind că singura 
localitate din această zonă care nu 
se află încă in miinile patrioţilor — 
Paksong ■— este supusă zilnic atacu
rilor de hărţuire ale acestora.
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